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Vážení spoluobčané.

Byla to blbá neděle od samého rána. V sobo-
tu večer konečně zbytek německé posádky 
v cihelně U Reiserů pochopil, že je čas po-

slechnout řeporyjské a neblbnout. Řada raněných, 
často inteligence, opravovali tu během války německé 
obrněnce. Za strašného deště velitel posádky přistou-
pil na to, že když se najde nějaký český důstojník, 
kapitulují a nechají se odzbrojit.

Na jednání s německým velením, které probíhalo 
na dvoře činžovního domu, který dnes patří rodině 
Čubů, ano, tam byl tehdy úřad, naštěstí přišel Alois 
Vrba v uniformě podporučíka v záloze. Pak se místní 
autority s německým velením odebraly do dnešního 
STAPA, tehdy k Reiserům do cihelny, kde v tom lijav-
ci Němci odevzdali zbraně a střelivo a byli internová-
ni v budově školy, které říkáme „stará“. 

Omezený pohyb, lehké stráže, proběhlo to nakonec 
v klidu. Zbraně si rozebrali zdejší muži, kteří utvořili 
pod vedením zdejších důstojníků a poddůstojníků 
oddíly a rozestavili stráže kolem městyse, který se 
měl ještě pár dnů jmenovat Rübstich. Hloupí nacisté 
netušili, že jeho název se neodvozuje od řepy. Ta je 
německy Der Rübe. 

Celou noc obětavě udržoval vachrlaté telefonické 
spojení zdejší pošťák Jiří Ebr a drážní zaměstnanec 
Karel Vejřík. Přes Slivenec se jim podařilo nad ránem 
spojit s velitelstvími Bartoš v centru a Alex na Smí-
chově. Dozvěděli se o řádění esesáků, kteří na ústupu 
stříleli civilisty. 

Do Řeporyjí přibíhali lidé z Holyně, Barrandova, 
Hlubočep s úděsnými zkazkami. Strach. 117 mužů, 
96 pušek, čtyři lehké kulomety a nějaké pistole. 
Rozestavěni na všech výpadovkách i menších cestách 
v polích po obvodu obce drželi stráž. Obavy a čeká-
ní na ustupující esesmany. Všem velel Vrba. Zbytek 
vesnice, staří, ženy a děti zalezlí, schovaní, vyděšení 
z toho, co slyší od sousedů z okolních vesnic, co tu 
našli na chvíli azyl. 

O pomoc volají Stodůlky, Slivenec, Holyně a Hlu-
bočepy. Vyráží tam na pomoc oddíly. Na koho ne-
zbyla zbraň, ten rozebíral v noci koleje a za stálého 
deště stavěl barikády z nových pražců, co tu byly 
připraveny v souvislosti s opravou trati. V rádiu volá 
o pomoc Praze Český rozhlas. Esesáci vyhlásili Praze 
boj, proháněli se městem v obrněncích, mrtví, těžce 
ranění. Město potřebuje zbraně, ale žádné shody ani 
jiná očekávaná pomoc nepřichází. 

Nad ránem se šíří Řeporyjemi, že rozhlas hlásil, že 
od Benešova vyjely na Prahu německé tanky. Rozhlas 
vysílá v několika jazycích zoufalé prosby o pomoc. 
„Praha bojuje! Pošlete pancéře, zbraně, letadla.“

Ve tři ráno nikdo nespí. Barikády už se staví 
i z povozů a všeho, z čeho se jen stavět dají, včetně 
železničních vozů. Přibíhají další lidé od Hlubočep, 
z Chuchle, Slivence. Na Barrandově esesáci vraždí 
lidi, křičí. 

Řeporyjští odsouvají zajatou německou posádku 
ze školy směrem k Třebonicím. Je potřeba každá 
ruka tam dole u Trunečkova mlýna, další na Ohradě 
a na hranicí se Slivencem. Tam stojí Řeporyjští, aby 
se postavili ustupujícím Němcům a za každou cenu 
se pokusili zastavit jejich postup směr západ. Směr 
Řeporyje. První boje našich. První těžce ranění. 
V prostoru Slivence je těžce raněn štábní četnický 
strážmistr Antonín Korf průstřelem úst, dále u Ba-
rrandova zastřelen František Pravda, v Hlubočepích 
padá k zemi mrtev Jan Pilař, který tam odešel s ma-
lou skupinkou řeporyjských pomáhat bránit nádraží. 
Jeden z nich, Karel Charvát, bojuje o život s průstře-
lem plic. 

Řeporyje obchází děs. Doteď to byl „jen“ protekto-
rát. Zatýkání gestapa, popravení komunističtí od-
bojáři a další hrdinové, zplynovaní židé Otto a Irma 
Soferovi, co měli krám tam, co píšu tyhle řádky. 
Na dnešním úřadu. Ale tohle bylo jiné. Opravdová 
válka. Tady u nás doma. Mrtví. Těžce ranění. Hrůza, 
jakou řeporyjští nepamatují. 

Celé nedělní dopoledne se děje tohle, kdo má 
ruce a nohy a nemá kvér pomáhá rozebírat koleje 
na Rudnou, odkud přišla prosba o zamezení průjezdu 
německého obrněného vlaku ku Praze. 

Najednou se objeví na silnici od Ořecha cyklisté 
ve vojenských uniformách. Jsou nacistické, ale takové 
… jiné. Jsou dvě odpoledne. Během několika desítek 
minut je v Řeporyjích tři tisíce vlasovců, kteří při-
jeli na volání rozhlasu, poprat se o svou šanci na … 
západ. 

Slovo starosty
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Byly sovětskými zajatci nacistů daleko na výcho-
dě. Odsouzení k smrti. Sovětský svaz se ke „svým“ 
zajatcům stavěl jako ke zrádcům ještě roky po konci 
války. Buď zemřít hlady v zajateckém nacistickém 
koncentráku ve stepi, nebo rukou Stalina později, po-
kud neumřete hlady teď. Když přišel generál Vlasov 
s nabídkou služby v Ruské osvobozenecké protistalin-
ské armádě, čistou uniformou a žoldem, neváhali. 

Zrazeni vlastní zemi. Nacisté jim nevěřili, Stalin 
je nenáviděl už jako zajatce, teď byli dvojitými zrádci 
pro vlastní zem. 

Řeporyje plné vlasovců. Tichá armáda, vši, pro-
sí o vodu, chovají se slušně, zřídí štáb, zakopou se 
u hřbitova a část jich vyráží do Stodůlek. Tamní 
chasníci od řeporyjských nakonec dostali zbraně, 
o které pár hodin prosili s tím, že jdou na esesáky. Ti 
jich postříleli u Beránku pětatřicet. Nepřijet vlasovci, 
zařvali tam všichni. 

Jo, přijeli v nacistických uniformách. Ale osvobodi-
li nás oni. Ne Rudá armáda. Ta přijede do osvobozené 
Prahy až za čtyři dny, den po kapitulaci německých 
vojsk. Jedinou její starostí je vraždění vlasovců. Něko-
lik jich postřílí v Řeporyjích, tam co je dnes ubytovna 
nad závorami, za hostincem U Klánů, kde byl zřízen 
lazaret. Další jsou popravování v Jinonicích, odehrá-
vají se šílené scény. 

Rudoarmějci v těch dnech v Řeporyjích znásilní 
děvče, jiný sovětský voják míří kulometem na tehdy 
patnáctiletého pana Šalamouna, protože potřebuje 
vytáhnout traktorem z příkopu. Pak se chce objímat, 
ale pan Šalamoun peláší domů. 

Když po dekádě budujeme vlasovcům druhé pa-
mětní místo na světě po USA, vypráví novinářům, 
jak u nich na zahradě opravoval vlasovcům kola. „In-
teligence, ukrajinská, byli tiší. Maminka mě zaháněla, 
ale já si s nimi chtěl na zahradě povídat.“ 

Jak přišli, tak odešli. Ti, co mohli. Co žili. 300 
vlasovců v těch dnech v Praze zemřelo, když se Bu-
ňačenkova divize vydala pomoci Praze v naději, že si 
tak zajistí cestu na západ, k Američanům. Marně.

Když jsme na jaře 2020 byli ve střetu s Ruskou fe-
derací kvůli té pamětní desce, podařilo se pro histori-

ky objevit další hroby. Jeden občan Rudné mi přinesl 
svědectví od svého otce s tím, že ho mám předat 
historikovi Pavlu Žáčkovi od nás z partaje. Skuteč-
nému autorovi myšlenky na pamětní místo, kterou 
jsme vzali za svou a realizovali ji. Přijel na úřad těsně 
před tím, než jsem měl ten svůj slavný výstup v Ruské 
televizi. 

Byl jsem tehdy moc pyšný na Řeporyje, na své 
zastupitele, co jednomyslně podpořili tu věc.

A jsem pyšný i teď, 80 let od těch dnů, kdy vlasovci 
jako jediná organizovaná vojenská síla přišli Praze 
na pomoc. 

Nikdo nerozporuje kontroverze, co kolem vlasovců 
panují. Ale nikdo nemůže rozporovat fakt, že tuhle 
část Prahy, osvobodili právě oni. V Řeporyjích padl 
Buňačenkův rozkaz „jít bratrům Čechům na pomoc.“

V Řeporyjích mají pamětní desku. A David Černý 
jim tu vymyslel ten tančík. Později jsme na Krtni 
nechali za obecní peníze opravit na hřbitově místo, 
kde leží čtyři z nich. Nemusel jsem se tu nikoho ptát, 
zda smím vydat osmdesát tisíc na smírčí kříž vztyče-
ný vlastně na cizím hřbitově, u Vodrážky. Prostě se to 
udělalo a lidé tam nosí květiny.

Válka je strašná věc. Važme si bezpečí a toho, co 
máme. A nezapomínejme na padlé za naši svobodu, 
na oběti války, ať byli kýmkoli. Komunistou, obyčej-
ným civilistou, co šel pomáhat do Hlubočep, popra-
veným odbojářem, zplynovaným židem nebo beze-
jmenným vlasovcem, co leží v dodnes neobjeveném 
hrobě někde tady v okolí. 

A nezapomínejme, kým byli Rusáci. Tehdy když 
přijeli Prahu ne osvobozovat, ale obsadit. Tehdy 
i v osmašedesátém. Osvobodit okupací. 

Nedenacifikují Ukrajinu. Chtějí jí okupovat a vlast-
nit. Vraždí tam úplně stejně, jako vraždili nacisté 
na tom Barrandově v těch májových dnech. Ukrajinci 
umírají a bojují za stejné hodnoty, jaké vyznáváme 
my. Válku chce a živí Putin, jen Putin a jeho Rusko. 
Nemůže za ní Zelenský, „Fijala“ nebo „hloupá EU“. 
To může říci jen nevzdělaný, dezinformovaný hlupák. 

V Řeporyjích jsme se Rusáků před pěti lety nebáli. 
Vzpomínám na to rád a jsem doživotně poctěn, že 
jsem u toho mohl s vámi být. A že jsme jim udělali to 
pamětní místo. 

A že máme pěkné ty pomníky a u nich zase ty 
květy a svíčky za naše i vlasovské padlé ve světových 
válkách. 

Čest jejich památce a …

Dycky Řeporyje! 

starosta@prahareporyje.cz

Slovo starosty
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Rád bych využil příležitosti, kterou je účast 
tří hlídek na letošním mistrovství republiky 
Závodu hasičské všestrannosti a brannosti 

v Ostřetíně, a krom gratulace našemu potěru k pěkné 
reprezentaci městské části, poděkoval našim trenérům 
a trenérkám mládeže. 

Pro běžného čtenáře jsou přiložené tabulka a snímek 
dětí (viz foto na obálce) „jen“ součástí dalšího článku 
o dětech v Echu. Radniční tisky takové jsou a čtenáři 
také. Autor je také čtenář Echa. 

Jako starosta městské části, co prošel zdejší výjez-
dovou jednotkou a motá se kolem hasičárny více než 
čtvrtstoletí, ale nevidí jen obyčejnou tabulku s fotkou 
a neviděl by je ani v situaci, kdy by se shodou okolnos-
tí netýkaly jednoho z jeho 
vlastních dětí. 

Zájemcům bych rád 
osvětlil, co za těmi snímky 
vidí kdokoli, kdo se motá 
kolem dobrovolné hasičiny. 
Na MČR postoupí v tomto 
odvětví požárního sportu 
každý rok z každého kraje 
ve své kategorii dvě pětičlen-
né „hlídky“ dětí. Znamená 
to uspět v krajském kole 
aneb „vyhrát Prahu“. Pokud 
nejste v Praze stříbrní, tak 
prostě nejedete na republiku. 

SDH Řeporyje měly letos na republice TŘI hlídky, 
mladší, starší „žáky“ a dorostence. Na konci věty není 
vykřičník, protože loni jsme tam měli dokonce hlídky 
čtyři! Patnáct, dvacet dětí možná nemá na MČR žádná 
obec s SDH, nebo jsou tam SDH dvě. Je to mimořádné 
a svědčí to o výtečné práci s mládeží. 

Samotná „republika“ není jen konfrontací s elitou 
jiných krajů a setkáním nejlepších (a nejoddanějších) 
trenérů a trenérek mládeže. Je to také klasické, vysoce 
konkurenční prostředí. Vám, svým občanům, to napsat 
mohu. Není to stoprocentně fér. Je to prakticky čistý 
sport, ale stoprocentně fér snad vrcholový sport být ani 
nemůže. Zde se to projevuje tradičním „pomáháním si“ 
zápůjčkou v rámci kraje. Ano, některé kraje reprezen-
tují družstva „vesnice“, která více než hlídku pěti dětí 
ze vsi připomínají best of kraje. Prostě si půjčíte od těch 
dobrých, co se neprokousali, atleta, co má naběháno. 
Chcete uspět. Není to fér, není to fér ani k dětem v tom 
konkrétním SDH a už vůbec to není fér k ostatním kva-
lifikovaným. Ale je to přípustné, a proto se to dělá. 

Řeporyje to NIKDY nedělají. Jsou tím známé a já si 
toho nesmírně cením. A my si musíme o to více cenit 
toho, že třeba takhle hlídka v takové konkurenci a v ta-

kových podmínkách obhájí osmý flek. Svědčí to také 
o tom, že rozhodně je na čem stavět. 

V minulosti se našemu SDH podařilo takto už mis-
try republiky vypiplat a tahle hlídka, co je pohromadě 
od školky, určitě neřekla poslední slovo, byť příště už to 
u některých bude za starší. 

Teď budu osobní. Nedá mi to. Když jsem vedl na ha-
sičárnu poprvé naší - tehdy sedmiletou – Lauru, udělala 
mladší Sára scénku, že chce také na hasiče. Vysvětlil 
jsem jí, že hasiči jsou od šesti. Jí jsou čtyři. Je to moje 
dítě, tedy mi zopakovala, že chce taky na hasičárnu. 
Bylo to rok poté, co jako tříletá (!!!) jela na hasičský 
tábor, to se tu ještě nestalo. Je to na sociálku, ale já se 
stal starostou jen proto, abych dostal děti na hasičský 

tábor, je natřískaný (tady má 
být smích).

Tak jsem ji tam odvedl. 
Co měli hasiči dělat. Statu-
tár zřizovatele přivedl dítě. 
Postavili kolem ní mini 
sestavu, která za měsíc vy-
hrála zlato na svém prvním 
memoriálu! Mimochodem 
v závodu požární brannosti 
a všestrannosti. Ostatní děti 
tam často docházejí s plá-
čem. Jsou malinké. Řeporyj-
ská hlídka pelášila do cíle, 

chválena za to, že děti už umí zdravovědu, Sáře bylo ten 
den pět a chodila doma se zlatou medailí tři dny. Mys-
lím, že u toho byly snad dokonce čtyři děti z té hlídky 
na snímku. 

Další důkaz o výtečné práci s mládeží u nás v SDH. 
A samozřejmě, pokud to děti bude bavit a vydrží, může 
to v dorostu, těsně před tím, než přijde to, co vždy, 
cinknout. Je to jedno. Hasičina o tomhle není. Ale může 
být. 

A na tohle nestačí mít jenom chápavého zřizovatele 
a „lidi“. Musíte na to mít LIDI. „Vo těch“ to je. 

A my je máme. Proto je třeba je maximálně podporo-
vat a jít až na hranici posedlosti. 

Investice každé jedné koruny do hasičů se vyplatí. 
Máme v Řeporyjích tříciferný počet členů SDH, máme 
výtečnou mládež a máme jednu z nejlepších výjezdo-
vých jednotek v republice, o kraji se bavit nebudu. 

Zbytek je jasný. Hasiči jsou středobodem společen-
ského života vesnice. Pro starostu Řeporyjí je samo-
zřejmě výjezdová jednotka SDH suverénně nejdražší 
hračkou. Jsem tím až nemocný a ví se to o mě. 

No ale potom je zle a vy můžete zvednou třicet chlapů 
s technikou za čtvrt miliardy. Při poslední krizi (uprchlíci 

O budoucnost postaráno
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Ukrajina) nasadily Řeporyje několik desítek lidí v KACPU 
i zde, náš evakuační autobus se nezastavil dva měsíce. 

Když jsem pak přebíral nejvyšší ocenění, jaké mohou 
záchranné složky dávat „civilům“ bylo to za podporu 
zdejší dobrovolné hasičiny. Jenomže ono to není jenom 
o prestiži. Pro mě je to čistá vychytralost. 

Potřebuji je. Řeporyje je potřebují. A byly by hloupé 
neudělat jim co možná nejlepší podmínky pro cokoli, 
co dělají. 

A Řeporyje to dělají 143 let. Dělali to všichni staros-
tové a předsedové MNV přede mnou a dobře věděli 
proč. Připadá mi to přirozené, připadá mi to chytré, je 
to samozřejmost. Nerozumím cenám za to. 

Tedy ještě jednou veliká gratulace našemu potěru 
k výborné reprezentaci městské části a poděkování 
všem, kdo se u nás o děti starají za cenu veškerého vol-
ného času. A že je to čistě o dobrovolnosti a často nejen 
o ní, připomínat netřeba. Rodina Svobodova by zaslou-
žila mramorovou sochu hned vedle vlasovců! 

Jiří Svoboda je tutově jediný velitel výjezdové jed-
notky SDH v zemi, který když starosta po desítkách 
let svolal krizový štáb, tak aby jel kombíkem, protože 
v něm mám celou jeho rodinu a vím proč. 

Úplně na závěr si ještě neodpustím jeden postřeh. My, 
rodiče puberťáků, vždycky chceme, aby zejména holčič-
ky dělaly kolektivní sport. Je známo, jak je to důležité 
v pubertě, kdy chcete, aby tu partu měly na palubovce, 
a ne ve skateparku. 

Jsme v SDH celá rodina, obě holky prošly požárním 
sportem, sám jsem byl dokonce chvilku rozhodčím po-
žárního sportu. Nemohl jsem si za čtvrtstoletí motání 
se kolem hasičárny nevšimnout, že děti, co se chytnou 
hasičárny, tak nějak statisticky v telecím věku méně pijí 
a fetují. Je mi fuk jak to zní. Znáte mě. 

Takže samozřejmě jsem obě děti flákl na hasičárnu, 
a to u Sáry ve věku, který zdejší kroniky nepamatují. 
A jsme zase u toho. Podpora hasičů je nejen správná, ale 
i smysluplná a vždycky se vám vrátí. Průměrný starosta 
Řeporyjí má přežití 7,5 roku. Kroniky říkají, že budu 
za rok a půl končit. 

Je vysoce pravděpodobné, že mezi čtenáři textu sedí 
můj nástupce nebo nástupkyně. Jedno zda mě sestřelí 
teď nebo za pět let. Podstatné je, že toto čte. I kdyby ne, 
bude to jedna z prvních věcí, co mu budu klást na srd-
ce, až budu balit fidlátka. Na nic se neptej lidí a udělej, 
co cítíš, že je správné pro vesnici. Zastupitelstvo napo-
ví. Sokolům pomáhej, ale drž si odstup. Jsou svéráz-
ní. Ale vždycky je zachraň. A per to do hasičárny až 
nekriticky, nikdo do toho nevidí, jsme tu hovada, kup 
jim všechno, odpusť jim všechno a nech si v krizovém 
štábu celou rodinu Jirky Svobody. Až bude zle, pocho-
píš, proč jsem ti to říkal poté, co si to tu říkají doby-
vatelé trůnů s těmi, co je opouští skoro sto padesát let, 
vole.

Tak takhle to je s tou tabulkou s osmým místem 
a „zase“ fotkou nějakých dětí v Echu. Toto za ní vidím 
já. Práci a čas. Pro ně a pro Řeporyje. 

Dělanou DOBROVOLNĚ, celoživotně a s mimořád-
ným nasazením. Zasloužila si ten prostor tady a doce-
něna stejně nikdy být nemůže a také nebude. Přesto ji 
dělají. Jako ti před nimi a vychovávají ty, co to vezmou 
po nich. Když vidíte ten snímek, tak vidíte budoucí 
hasiče, možná trenérky, kdo ví, třeba mistry republiky. 
Řeporyjské. O budoucnost je postaráno. To je klíč k té 
fotce. Klobouk dolů nepíšu jako frázi a „za starostu“. 
Kdepak. Klobouk dolů jménem celé městské části. Ne-
bojím se, že zpychnete. Spíš dostanu vynadáno od Ive-
ty, nesnáší, když SDH moc chválím a svítím na ně. Ví, 
jací jsou lidi. Já taky. Ale přeci jim nebudu lhát, když 
to takhle je. A když to čte skoro jistě někdo, kdo mě 
vystřídá. Taky vám ho musím „vychovat“ a „připravit“. 
I na to myslím, jinak bych byl špatný starosta. Výtečná 
je ta mládež i jednotka po celou dobu, co jsem ve funk-
ci. Hele, nikdo nás nepochválí tak dobře, jako my 
sami, tak se nečerti. 

Jsem na Vás, milí hasiči, od posledního zevláka 
v jednotce, přes děti a trenéry až po velitele velice pyšný. 
A Řeporyje se mnou.

Pavel Novotný

Pořadí Hlídka (SDH) Okres

1 Písková Lhota StČ .
2 Lukavice PA .
3 Chotěbuz MS .
4 Červený Hrádek StČ .
5 Javornice - Obec KH .
6 Horní Roveň PA .
7 Majdalena JČ .
8 Řeporyje Pha .
9 Voděrady JM .
10 Sloup StČ .
11 Pohořelice ZL .
12 Pohled VY .
13 Lhůta VY .
14 Lázně Bělohrad KH .
15 Zličín Pha .
16 Bludov OL .
17 Staré Město ZL .
18 Sušice PL .
19 Klimkovice MS .
20 Roprachtice LI .
21 Štěpánovice PL .
22 Vysoké nad Jizerou LI .
23 Drahonice JČ .
24 Velké Opatovice JM .
25 Zaječov StČ .
26 Háj u Duchcova ÚS .
27 Křešice ÚS .
28 Teplá KV .
29 Pěnčín OL .
30 Křižovatka KV .

Výsledková listina - ZHVB

Mladší
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O akci úřadu ve střetu se svérázným stavebníkem z Brna se začala zajímat média. V textu opravena faktická chyba. 
Není to podstatné. Podstatné je, když novinář obvolává „uličníka“ a příslušný správní orgán. Zapůsobí to vždy, co si 
budeme povídat. Hrajeme všemi prostředky. A ještě hrát budeme. Lešení už je mimochodem v majetku městské části. 
V budoucnu bude občanům v případně zvláštní žádosti k dispozici (i ke zcela bezplatnému v odůvodněných přípa-
dech), stejně jako třeba štěpkovač. Oficiálně jde o pozorovatelnu ptactva. Ve Výrech bude ještě veselo. Repro: MF Dnes

VZKAZ STAVEBNÍMU ÚŘADU 
Z LEŠENÍ VE VÝRECH
Sedím na tom lešení, oblepeném letáky, denně tak 

hodinu. Už měsíc. První dva dny jsem měl přicházejí-
cím občanům tendenci vysvětlovat, že „oni to stejně ti 

šmejdi postaví.“ 

Víte, proč už jim to neříkám? Protože oni to chodili 
a chodí dál říkat mně! Jako abych si já nemyslel, že to za-
stavím. Lidé, co vím, že mě často nemohou vystát. Všichni! 
Díky tomu, co úřady v tom zapomenutém konci předvedly 
za poslední dekádu už okolní zástavba ztratila jakoukoli 
víru v to, že v tomto státě platí na svoloč kolem podnikání 
v ubytování nějaké zákony. 

Rozumíte? Ti lidé jsou tu vyloženě rádi, že já tam exhi-
buji, jak byste řekli vy. Jistě, jako komunální politik tam 
prohrát nemohu. Ale co vy jako autorita? Co Řeporyje? Co 
zdravý rozum?

Jestli si myslíte, že já se tam „vyblbnu“ a vy mě (už to 
děláte) donutíte to dát pryč, aby pan šmejd mohl pohodl-
něji konečně zajíždět těžkou technikou do vrat, tak jak jste 
trapní, tak se pletete. 

Nový stavební zákon dost zpřísnil podmínky pro zpětnou 
legalizaci. Pravda, tzv. dobrou vůli už stavebník černé stavby 
prokazovat nemusí. Nově například není možné dodatečně 
povolit černou stavbu, která vyžaduje povolení výjimky 
z požadavků na výstavbu. S jeho penězi a servisem, pan 
Olejár, respektive jeho lidé, prokličkují vše tak, abyste jim to 
dodatečně povolit mohli, že? Rád bych věřil, že se jim ale-
spoň nenapovídá, než to rozjedou. Jakému stavebníkovi to 
vlastně na konci odklepnete: Na prakticky nezastavitelném 
pozemku zahrady pod ochranou ZPF schválně udělal zářez 
do terénu na trest smrti a sdělil vám, že mu ujel bagrista. 

Postupně jsme jej museli sami 2x udat a protože jsme 
ještě zaplatili posudek, nařídili jste mu nutné zabezpečovací 
práce, jinak už to tam stálo teď a vy byste dělali první po-
slední, jen, aby se nemuselo bourat.  Nestojí nic. Inu, vyjme 
se to ze ZPF, vykolíkovanou budoucí černou stavbu jste vi-
děli (my ano), že opěrná zeď bude součástí „drobné stavby“, 
co postaví na té zahradě, aby se zpětně jakoby ukázalo, že 
omylem načerno – též jasný. Dokonce víte, že ji bude využí-
vat k podnikání. Ale protože vám bude na papíru 
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prezentovat zahradní domek, umyjete si ruce a zpětně mu 
to zlegalizujete. Ten zahradní domek, respektive parcela, 
už má druhé s.r.o jako vlastníka. Jmenuje se Repodom, 
s.r.o. Asi kůlna budoucí. Zaměstnanci impréria pana Olejá-
ra (OLMAN, s.r.o) už bydlí vedle v tom objektu, co k bydle-
ní zkolaudován nebyl, inu sadař.

Místo dobré vyčuraná víra a kličky rádoby omylů, co vi-
díte od začátku. Cíleně odveze tu masu zeminy, abyste mu 
náhodou nenařídili uvést to do původního stavu. Po tom 
brutálním terénním zářezu nedodrží lhůty pro sanaci. 
Chová se tu, jako by mu to patřilo nejen tady, ale i u vás. 
Co tu mám říkat lidem buzerovaným digitalizací katastru, 
co se dívají na to, jak tohle prochází a projde? Jistě, podle 
zákona mu to zpětně legalizovat můžete. Proč to vůbec smí 
teď začít realizovat v klidu po tom, co předvedl? Je pořád 
čas. A vy? Šetříte Řeporyje na jejich pozemku za lešení, ze 
kterého to zděšeně sledujeme, streamujeme, zaznamenává-
me. Nechceme být stafáž pro smích králíkům jako. Ech.

Lešení jsme koupili, najímáme specializovaného právní-
ka, vymýšlíme první poslední, jak to zhatit. Není to levné, 
ale šolíchat to nemá smysl. Má smysl vůbec se ozývat tam, 
kde je předem evidentně jasno, že lumpárna projde? Půl 
milionu bude stát Řeporyje to kino, ze kterého se budou 
dívat na to, co se tam odehraje. Vždyť vidí každý jejich tah 
předem i laik! Ty peníze asi poletí do luftu, ale jaká je cena 
za poukázání na systémovou chybu. Za alespoň nějakou 
satisfakci pro ty lidi, co tam žijí a chodí děkovat k lešení 
za samotný boj, co nemá prakticky smysl. Neuhneme. Jinou 
satisfakci nedostanou. 

Budeme pokračovat. Jistě přijde pokuta, jen to bude 
možné. Přísnost musí být. Řeporyje si na svém pozemku 
dělají, co se jim zlíbí. Jako ten naproti. Třeba se ještě může 
někdo chytit za nos. Nechytne-li, v konečném účtování 
udělala tato samospráva NAPROSTO VŠE, aby vám připo-
mněla, že místo hledání důvodů, jak povolit zpětně prasár-
nu, co ještě neexistuje, jste měli v rukách dostatek nástrojů, 
jak jí zamezit, místo podílet se na ní.

Dít se tohle naproti Davidu Vodrážkovi, dít se tohle 
v ulici, kde žijí vedoucí 
obou odborů, co to jimi 
prochází. Dít se to paní 
advokátce třináctky, co 
nás tam školila o leše-
ní jako o černé stavbě 
a za zády měla kráter 
vytesaný do skály zahra-
dy pod ochranou ZPF, 
tak tam Olejár rozhodně 
nepostaví svůj „altánek“! 
A čičmundové nájezdníka 
z Brna tvrdě pocítí, co je 
to stavební úřad. 

V Řeporyjích, v něja-
kých Výrech, jen rozdáte 
pokuty, budete přísní ne 

tak, aby toho nechali. Ale abychom mi neřekli. A nebyly 
problémy. Problém jsme my, ne oni, že, kolegové? 

Nejste zkorumpovaní, říkám to tu každému. Lidé na vás 
koukají často skrz prsty, já ne. Kolují předsudky. Vím, že 
své práci rozumíte. A je jí moc. A vím, co je za papírová-
ní a všeho s odstraněním stavby? Udělali jste to už někdy 
vůbec? Co uděláte tady, aby v přímém přenosu nevznikla? 
Místo tvrdého postihu za ten „useknutý kopec“ už stavíme 
opěrnou zeď. Obejde co se dá, abyste vy mohli uznat, že 
se snažil a když už na té zahradě, nestavebním pozemku 
pro to, co už je tam teď, nakonec stála stavba, co nebude 
zahradní domek. Už teď vypadá jako budoucí stanice metra 
Olejárova. Zde staví Brnostav. Ne nějaký popletený sadař 
a vy to víte lépe než my.  

Nezlobte se, ale přes to, že zákon neobcházíte vy, ale 
oni, svým přístupem pomáháte realizaci zpětné legalizace 
„drobné stavby načerno“ a to i ve chvíli, kdy je stále ješ-
tě neexistující. Místo abyste dělali opak! To je pak těžké 
vysvětlovat lidem, že v tom není nic víc, než jen alibismus 
a snaha nedělat si problémy. Ty děláme my, že? Lešením, 
kolem kterého věšíme budky a děláme výstavku s infor-
macemi. Až to na nás budete sypat, postavíme si tam stan 
Řeporyje, k němu si dám TOIku a budu tam kempovat 
s laptopem. Díváme se tam celá ves dvacet let na festival 
pohrdání vaším úřadem, eldorádo takových „Olejárů“ a teď 
jsme školeni za to, že si tam dám mobilní lešení? Co až 
začnu kopat? Sázet tam květináče? Smíme vůbec něco tam, 
kde oni smí evidentně vše? 

Tohle je kafkárna. Je to nedůstojné, je to nemravné 
a není to „jen“ další výsměch systému. Vnímáme to jako 
útok. Ne já. My. Zeptejte se lidí od nás, máte je tam denně 
na podatelně. Je to útok na Řeporyje. 

Tomu budou odpovídat jejich přijatá opatření. Ani neví-
te, jak mě trápí a štve, že krom odrážení útoku těch hovad, 
musíme evidentně ještě bojovat s vámi. Dívat se na to ale 
tentokrát nebudeme. NEBUDEME!  

Pavel Novotný, pozorovatel pěkných ptáčků a starosta Řeporyjí
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V  intravilánu obce byla v  uplynulých týdnech 
zahájena výsadba nové zeleně. Na  pozemcích 
městské části přibyly ovocné dřeviny – třešně, 

švestky, jabloně a hrušně – doplněné o solitérní stromy, 
konkrétně ořešáky a  duby. Výsadba proběhla s  cílem 
zlepšit prostředí na  hranici mezi obcí a  technickými 
objekty a současně zvýšit ekologickou i krajinotvornou 
hodnotu daných lokalit.

Lokalita se nachází v těsném sousedství elektrárenské 
rozvodny. Stromy zde tvoří přirozenou zelenou clonu, 
která pomůže vizuálně oddělit technickou infrastruk-
turu od volně přístupné krajiny. Zároveň to napomůže 
zjemnění krajinného rázu, podpoří vznik polopřiroze-
ného biotopu a do budoucna nabídne i přínos ve formě 
květů, stínu a úrody.

Vysnili, chystali šest let, osmimístná částka, co 
nezačíná jedničkou, ready i bez pomoci zvenčí 
(nechte nám naše malá tajemství, jasně, že zku-

síme překvapit dotací, ale hrajeme to na rovinu a bez ní). 

Za rok a půl vrátíme budovu sto let zpět v čase. Komplet. 
Máme i původní plány. Ráno 24. dubna začali kopáči 
ve sklepě osekávat omítky a bourat podlahy. Startujeme. 
Držte nám palce. 

Začala renovace budovy nádraží

Nové stromy v obci: ovocné aleje i duby a ořešáky
„Jedním z hlavních cílů bylo posílit přirozený charak-

ter krajiny v místech, kde se stýká příroda s technickou 
infrastrukturou. Zeleň má schopnost tyto přechody 
zjemnit a vrátit do nich estetiku i život. To vše se nám po-
dařilo bez zásahu do obecního rozpočtu. Je to náhradní 
výsadba za pokácené stromy při budování protihlukové 
stěny,“ uvedl místostarosta David Roznětinský. Podle 
něho ležel projekt v  šuplíku již z  minulých volebních 
období. „Odborníci připravili projekt, vytipovali vhodné 
obecní pozemky i druhovou pestrost a mohlo dojít k rea-
lizaci. Financování celého projektu, včetně zakoupení víc 
než stovky stromů, přípravu půdy i odbornou výsadbu 
tak pokryly prostředky mimo rozpočet městské části,“ 
doplňuje Roznětinský. 

Volba ovocných stromů nebyla náhodná. Třešně, jab-
loně či hrušně nejenže přirozeně zapadají do venkovské 
krajiny, ale také poskytují celou řadu přínosů. Kromě 
vizuálního obohacení krajiny nabídnou v  budoucnu 
i drobnou úrodu, která může sloužit veřejnosti nebo jako 
přirozený zdroj potravy pro drobná zvířata. Oproti čistě 
okrasným dřevinám mají ovocné stromy i praktickou 
hodnotu, a  přitom nevyžadují náročnou údržbu. Jsou 
navíc tradičním prvkem českého venkova a mohou tak 
napomoci zachování kulturní krajiny. Dub i ořešák byly 
vysazeny jako výrazné solitéry – stromy, které časem zís-
kají dominantu v prostoru a přirozeně k sobě přitáhnou 
pozornost. Jejich dlouhověkost a  odolnost z  nich činí 
důležité krajinné prvky, které budou mít význam i pro 
budoucí generace.

Celkově výsadba přispěla k  vytvoření zelenějšího 
a zdravějšího prostředí v okrajových částech obce. Před-
stavitelé radnice věří, že nové stromy přinesou užitek 
jak přírodě, tak obyvatelům, a že se stanou přirozenou 
součástí míst, kde byly vysazeny.
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Střípky z radnice
Tentokrát máme jiná témata. 

Na  radnici samozřejmě po-
kračujeme v  dříve započa-

tých projektech. Ale o tom tentokrát 
psát nechci, třeba někdy příště.

Předně - Habemus rationem!
Jak jsem již informoval dříve, 

posledních několik měsíců bylo 
na úřadě ve znamení přípravy roz-
počtu na letošní rok. Jsem potěšen, 
že mohu informovat, že dobrá věc se 
podařila a řeporyjské zastupitelstvo 
na svém jednání rozpočet, tak jak byl 
navržen, se zapracováním dvou ná-
vrhů na navýšení – příspěvku na po-
kračování projektu primární preven-
ce a  investičních výdajů s ohledem 
na rychle se blížící výstavbu objektu 
technických služeb - schválilo. Stalo 
se tak jednomyslně, což 
mne těší o to více. Věta 
v  nadpisu nezname-
ná nic jiného než, že 
máme rozpočet. Vo-
lejme sláva a  tři dny 
se radujme. Rozpočet 
je zveřejněn na úřední 
desce, pro zjednodu-
šení jej přikládám jako 
tentokrát jediný obrá-
zek. Závěrem doplním, 
že rozpočtová suma 
činí téměř 110 mil. Kč.

Letiště v  Řepíkové 
brzy ukončí provoz.

Da lší  zá lež itost , 
která budí emoce – 
jedni ho milují, druzí 
jej v  lásce příliš ne-
mají. Ať tak nebo tak, 
jisté je jedno – brzy 
bude minulostí. Ano, 
řeč je o  našem „leti-
šti“ v  Řepíkové ulici. 
Našinci i přespolnímu 
jistě neuniklo, že oba 
jednoplošníky získa-
li v  dubnu ozdobu – 
červenobílou pásku 
s nápisem značícím, že 
je k nim a na ně vstup 
zakázán. Tato atrakce 
totiž neprošla povin-

Proto prosím také pochopte, že když 
jednáte za někoho jiného, byť je to 
invalidní maminka, babička nebo 
strýček Fido, musíte nám doložit, 
že jste k tomu oprávněni. Nejčastěji 
a nejlépe plnou mocí. Bez ní s vámi 
totiž jednat nesmíme, byť bychom 
tisíckrát chtěli – a to nám věřte. Bylo 
by pro nás totiž ve  svém důsledku 
jednodušší s vámi záležitost vyřídit 
než ji odložit a vyzývat vás k doplně-
ní. Případy, kdy plná moc k žádosti 
doložena není jsou stále častější, 

a  my jsme z  toho pak 
špatní. Pomoc chceme, 
ale nemůžeme. Zkuste 
na  to prosím myslet, 
ušetříte čas nám i sobě.

Závěrem si nemohu 
odpustit jeden morálně 
společenský apel. Vede 
mne k tomu zkušenost, 
kdy po skončení posled-
ního zasedání zastupi-
telstva jsem byl bohužel 
svědkem velmi nevhod-
né situace, vůči které 
jsem se na  místě vůči 
zjištěnému původci mu-
sel rázně vymezit. Mů-
žeme mít různé názory, 
chovejme se ale k sobě 
vždy s  úctou a  poko-
rou. Ne vždy tomu tak 
bohužel je. Demokracie 
je totiž diskuse a  ta je 
možná jen mezi sluš-
nými lidmi! Nepasu-
ji se na  mudrce, není 
to moudro mé, nýbrž 
výrok našeho prvního 
prezidenta, profesora T. 
G. Masaryka.

Přeji všem krásné 
jaro.

Stanislav Bohačík
tajemník ÚMČ

ROZPOČET MČ PRAHA - ŘEPORYJE PRO ROK 2025
SCHVÁLENÝ

HLAVNÍ ČINNOST

P ř í j m y údaje v tis. Kč

Třída 1 - Daňové příjmy 15 683,0

Třída 2 - Nedaňové příjmy 4 302,0

Třída 3 - Kapitálové příjmy 0,0

Třída 4 - Přijaté transfery 54 171,0

Třída 8 - Financování 35 666,0
 Položka

Zapojení vlastních zdrojů z minulých let 8115 35 666,0

Příjmy celkem 109 822,0

V ý d a j e údaje v tis. Kč

Třída 5 - Běžné výdaje 55 652,0

 v tom OdPa / Položka
Mateřská škola - neinvestiční příspěvek 3111 / 5331 3 500,0
Mateřská škola - opravy a udržování 3111 / 5171 300,0
Základní škola - neinvestiční příspěvek 3113 / 5331 6 200,0
Základní škola - neinvestiční transfer 3113 / 5336 250,0
Neinvestiční transfery spolkům 3419 / 5222 2 000,0
Neinvestiční transfery církvi 3330 / 5223 300,0
Fond zaměstnavatele 395,0

Třída 6 - Kapitálové výdaje 54 170,0

Výdaje celkem 109 822,0

SALDO ROZPOČTU 0,0

Vyvěšeno:
V Praze - Řeporyjích dne 31. března 2025

Sejmuto: po schválení rozpočtu na další rok Mgr. Stanislav Bohačík

Schváleno usnesením ZMČ Praha - Řeporyje dne 31. března 2025 usnesením č. 0210/2025/ZMČ17

nou zákonnou revizí a tudíž budou 
letadla v dohledné době odstraněna. 
Jejich další oprava se totiž jednodu-
še nevyplatí. Jejich nadšenci však 
nemusí zoufat, podařilo se nám do-
mluvit s atelierem BUBEC, resp. jeho 
zakladatelem, panem Čestmírem 
Suškou - letadla budou zapůjčena 
do zahrady Bubec, kde je bude mož-
né obdivovat i  nadále. Osazenstvo 
atelieru současně prozkoumá jejich 
stav a pokud to bude jen trošku mož-
né, bude je elementárně vlastními si-
lami a v rámci možností restaurovat.

Bez plné moci ani ránu.
Chci si tu odložit jednu věc, která 

nás, úředníky vlastně dost trápí. 
Jistě pochopíte, že se musíme řídit 
zákonem, psal jsem o tom už minule. 
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Základní škola

Kurz sushi

V minulém týdnu jsme se již 
podruhé setkali na  dalším 
kurzu sushi, pořádaném 

žákovským senátem. Opět jsme se 
učili, jak si sushi vlastnoručně při-
pravit. Lektor nám připravil veškeré 
suroviny, my si natáhli rukavice a za-
čali vytvářet. Zpočátku nám to moc 
nešlo, až na  výjimky, ale postupně 
byly naše výrobky téměř dokonalé. 
Za odměnu jsme vyrobené sushi spo-
lečně snědli. J Akce byla opět velmi 
povedená a těšíme se na další baštu. J 

Váš žákovský senát

Na zkušenou do Řeporyjí 

Na čtrnáctidenní pedagogic-
kou praxi k  nám zavítali 
před Velikonocemi studenti 

Přírodovědecké fakulty Univerzity 
Karlovy. Studentská praxe budoucích 
pedagogů v  oblasti biologie a  geo-
grafie zahrnovala vedle náslechů 
také příležitost k samostatně vedené, 
reflektované výuce.
Kdykoli rádi podpoříme studenty 
na jejich cestě za vzděláním.

Za ZŠ Řeporyje 
Zdeněk Kauer

konoční stezka, která nabídla nejen 
pohyb, ale i spoustu zábavy, hádanek 
a velikonočních úkolů. 
Na  děti čekalo celkem šestnáct sta-
novišť rozmístěných po celé zahradě. 
Každé z  nich bylo tematicky laděné 
do  velikonoční atmosféry a  nabízelo 
jiný typ úkolu. Děti si díky tomu zo-
pakovaly zvyky a  tradice, poznávaly 
jarní květiny, zpívaly písničky a velký 
úspěch sklidily pohybové úkoly. 
Z  každého splněného  úkolu získaly 
část tajenky, kterou postupně dopl-
ňovaly. Na závěr stezky čekalo na děti 
sladké překvapení, které si odnesly 
domů jako odměnu za své snažení. 

Vychovatelky ŠD

Velikonoční stezka 

Ve středu odpoledne se školní 
zahrada proměnila v místo 
plné jarní nálady. Pro děti ze 

školní družiny byla připravena veli-
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Poznávací výlet za Josefem Ladou

V rámci hodin čtení si poví-
dáme o  spisovatelích a  ilu-
strátorech dětské literatury. 

Rozhodli jsme se tedy, že se čtvrťáky 

navštívíme Hrusice. Josef Lada se zde 
narodil a často se sem vracel. V jeho 
památníku jsme se seznámili s živo-
tem a tvorbou této známé osobnosti. 
Viděli jsme i mnoho knih, které na-
psal a ilustroval i výtisky přeložené 
do řady cizích jazyků. Na závěr pro-
hlídky jsme si nakoupili suvenýry,  

Žáci čtvrtých tříd na návštěvě 
v knihovně

Začátkem dubna jsme se spo-
lečně vydali do  knihovny 
v Řeporyjích. Paní knihovni-

ce Cilečková nás zajímavou formou 
seznámila s prací knihovnice i funk-
cí knihovny. Potom si žáci vybrali 

jednu knihu, ve které měli za úkol 
přečíst alespoň jednu kapitolu. Ně-
kteří si vzájemně sdělovali, o  čem 

S PowerPointem na scénu 

Kdo by to byl řekl! Nebojácní 
čtvrťáci předstupují před 
osmáky, aby předvedli své 

vlastivědné prezentace o  krajích 
ČR. Tohle ale není jen roztomilé 
vystoupení. Prezentuje se se vší 
vážností a se zdviženou hlavou. Už 
v  tomto útlém věku zakoušejí žáci 
pocit, jaké to je stát před dosud ne-
známým publikem. Děti se zároveň 
učí třídit  informace a  vyjadřovat 
kultivovaně své myšlenky… Díky 

aby nám i doma připomínaly Ladovu 
tvorbu. Pak jsme prošli Hrusicemi 
a podívali se i na místo, kde stával 
Ladův rodný domek. 
Hana Zdvihalová a Jana Veverková

právě čtou. Následovaly otázky 
na kartičkách ze hry „Přines si svou 
knihu“. Všichni se snažili najít co 
nejvtipnější odpověď v  právě čtené 
knize. Většině žáků se podařilo najít 
vtipné odpovědi na vybrané otázky. 
Tato aktivita vede žáky ke čtení s po-
rozuměním, které je velmi důležité pro 
jejich další osobnostní rozvoj. Návštěva 
knihovny byla naším dalším společ-
ným zážitkem.

Hana Zdvihalová
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Expedice do království 
chleba a croissantů

Jak vzniká chléb, rohlík nebo 
croissant? Odpověď na  tuto 
otázku hledaly třídy 3.A a  3.B 

při výpravě do pekárny Zrno Zrnko.
Jako první se v úterý 15. dubna do pe-
kárny vypravila 3.A. Děti přivítal 
pan Kuchař – mistr pekař, který jim 
ukázal, jak to chodí ve  skutečné pe-

těmto podnětům si vytvářejí pevné 
základy, na nichž budou moct stavět 
nejen při absolventských obhajobách 
ročníkových prací, ale také v dalším 
vzdělávání či v budoucí profesi. 
Inu, smysluplná spolupráce mezi prv-
ním a  druhým stupněm přináší své 
ovoce.

Zdeněk Kauer, Hana Zdvihalová, 
Dagmar Kohoutová

kárně. Po  sladké svačině s  kakaem 
si děti prohlédly celý proces výroby 
pečiva a přičichly si i k velikonočním 

specialitám – beránkům, jidášům 
i mazancům.
Jen o  pár dní později dorazila i  3.B. 
Na  rozdíl od  předchozí návštěvy už 
v pekárně panoval větší klid, a tak se 
mohl pan Kuchař dětem věnovat ještě 
víc. Největším zážitkem pro třídu bylo, 
že si každý mohl vlastnoručně vytvořit 
croissant.
Obě třídy si odnesly spoustu nových 
zážitků, znalostí i vůni čerstvě upeče-
ného pečiva. A hlavně – všem se výlet 
do království chleba a croissantů moc 
líbil!

Jarmila Koběrská

Všemi známá pranostika Du-
ben, ještě tam budem… ur-
čitě neplatí pro naši školku. 

I tento měsíc byl pro naše děti opět 
zajímavý, zábavný a poučný.

Hned na začátku měsíce děti zís-

kaly nové poznatky o  lidském těle 
při druhé návštěvě „Medvídkova 
nemocnice“.

Prohlédnout si prostory naší 
školky měly možnost rodiče v „Den 
otevřených dveří“.

Zatímco si jejich děti pohrály 
ve  třídě a odnesly si malé dárečky, 
paní učitelky odpovídaly na otázky 
rodičů, které jim byly kladeny.

Naši předškoláci se jako každý rok 
těší na“ Vítání občánků“, na  Měst-
ském úřadě.

Když předvádí svůj um, zpívají 
písničky a říkají básničky před rodiči 
a  jejich batolaty, jistě mají pocit, že 
ony jsou „již opravdu velcí“.

„Divadlo úsměv“ v  naší školce 
děti nejen pobavilo sledováním po-
učné pohádky týkající se silničního 
provozu, ale zároveň byly poučeny, 
jak se v určitých situacích zachovat.

Fotografování dětí je vždy velká 
událost. Po návštěvě fotografa jsme 
předaly rodičům krásné fotky jejich 
dětí, aby se mohly chlubit, jaké mají 
doma fešandy a fešáky.

V  tomto měsíci jsme si všechny 
třídy užily „Velikonoční dílny s ro-
diči“ kdy jsme společně vyráběli 
velikonoční dekoraci.

Velké díky však patří rodičům, 
kteří přišli na  akci „Otevírání naší 
zahrady“, s hráběmi v ruce a dobrou 

Mateřská škola v dubnu
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náladou pomohli zdokonalit prostor 
na hraní pro naše děti, pro které byl 
během pracovní činnosti jejich rodi-
čů připraven program hezkých her 
a  zábavných činností. Samozřejmě 
nechybělo ani pohoštění pro dospělé, 
aby neztrácely síly!

Poznávat krásy Národního mu-
zea, byl pro děti jistě také jeden ze 
zážitků, na  který se nezapomíná. 
Prý by tam zůstaly klidně celý den 
místo odjezdu do školky… bohužel, 
v tomto jsme jim nemohly vyhovět.

I  v  tomto měsíci nám Základní 
škola dala možnost vstoupit do pro-
stor místní knihovny pro zbývající 

děti a  nasát atmosféru tohoto hez-
kého prostředí.

Jelikož nám měsíc duben při-
nesl slunečné dny, nezapomínáme 
na naše pěstitelské dovednosti a sta-
ráme se o naše „malé zahrádky“. Až 
nám vyroste hrášek, jahody nebo 
ředkvičky, vše jistě přijde k  chuti 
třeba ke svačince.

Novou událostí tohoto měsíce je 
zahájení plaveckého výcviku v Rad-
licích. Když se vše povede, třeba si 
budou moci děti s rodiči v létě spo-
lečně zaplavat….

Měsíc duben byl pro naše děti 
zajímavý, ale i tak se již nyní mohou 
těšit na další zážitky, které jsou pro 
ně připraveny.
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KavarnaNaNamesti Otevřeno: úterý - neděle

Vážení zákazníci, po téměř čtyřech letech od otevření kavárny, 
jsme se rozhodli rozšířit naší nabídku - začali jsme vařit! 
Denně je pro vás připraven výběr z několika domácích jídel.    
Zároveň je zachována stávající nabídka námi pečených dortů    
a koláčů, čepovaného piva z Třebonického minipivovaru,          
výborná káva a vše ostatní.

Děkujeme vám za dosavadní přízeň a těšíme se na vás!

Za Bistro a Kavárnu Na náměstí Filip Lubenský

Pragosound 
s.r.o.

27. 6. 2025 18.00 hod.

KAVÁRNA NA NÁMĚSTÍ ŘEPORYJE
OPEN AIR VSTUPNÉ 299,- / OMEZENÁ KAPACITA

VSTUPENKY V PRODEJI OD 5. 5. V KAVÁRNĚ
POŘÁDÁ MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA-ŘEPORYJE

ZA KAŽDÉHO POČASÍ / KOMUNISTI A TOMIO OKAMURA VSTUPNÉ 2000,- JINAK VŠECHNY OSTATNÍ VSTUPENKY JSOU K SEZENÍ

VSTUPENKY NENÍ MOŽNÉ REZERVOVAT / ZAKOUPIT ONLINE  PO VYPRODÁNÍ PŘÍSNÝ ZÁKAZ VOLAT NA NÁRODNÍ ČI PŘÍMO STAROSTOVI A SOMROVAT
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V obřadní síni ÚMČ Praha-Řeporyje se v pátek 
4.dubna 2025 uskutečnila tradiční slavnost ví-
tání občánků městské části.

S  pásmem roztomilých recitací vystoupily děti 
z  mateřské školky, které svým projevem nezanechaly 
u přítomných doslova „jedno oko suché“. Starosta Pavel 
Novotný společně s  Veronikou Hubálkovou přivítali 
ve dvou skupinách celkem 15 nových občánků. Uvítáni 
byli: Emma, Čeněk, Ava Amélie, Max, Petr, Hedvika, 
Valerie, Viktorie, Mikuláš, Julie, Daniel, Sophie, Nela, 
Štěpán a Karolína.

Pan starosta popřál jménem MČ Praha-Řeporyje 
dětem šťastné, bezstarostné a pohodové dětství a jejich 
rodičům radost a trpělivost při jejich výchově. Po zapsání 
do  pamětní knihy byly dětem předány pamětní listy, 
drobné dárky a maminkám kytička.

Vítání občánků Jménem Městské části Vám ještě jednou velice děku-
jeme za účast a přejeme Vašim dětem do života hodně 
štěstí, zdraví a lásky.

Narodilo se vám miminko, 
máte trvalý pobyt v MČ Praha – Řeporyje 
a máte zájem se zúčastnit 
slavnostního obřadu? 

Kontaktujte ÚMČ Praha – Řeporyje: 
Veronika Hubálková
ttel.: 778 454 033
e-mail: podatelna@prahareporyje.cz
www.prahareporyje.cz – Vítání občánků
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Ulici Na Manoušce čeká zásadní proměna. V první 
fází bude postavena chybějící dešťová kanalizace. 
Následovat bude obnova samotné vozovky. Ve-

řejné projednání již proběhlo a nyní se mohou obyvatelé 
vyjádřit k navrženým variantám, aby mohla následně být 
zpracována projektová dokumentace.

Společností SUNCAD, s.r.o., která vzešla jako vítěz 
z výběrového řízení, připravila dvě možné varianty ře-
šení. Obě odpovídají platným technickým i dopravním 
normám a reflektují požadavky na bezpečnost i komfort. 
„Každý projekt má svá technická omezení, ale snažili 

jsme se do  návrhů co nejvíce promítnout i  podněty 
od místních obyvatel,“ uvedl Ing. Petr Kokeš, jednatel 
společnosti SUNCAD, s.r.o. 

Projekt v ulici Na Manoušce je podle místostarosty 
Davida Roznětinského důkazem, že participace není 
jednorázová iniciativa, ale dlouhodobý přístup. „Když 
dáváme lidem možnost zapojit se do rozhodování, roste 
důvěra i zájem o dění v obci. Víme, že veřejný prostor 
nejlépe funguje tehdy, když o něm spolurozhodují ti, kdo 
ho denně využívají,“ doplňuje Roznětinský.

Josef Pojsl

Oprava ulice Na Manoušce:
ve hře jsou dvě varianty

714

719

892

911

912

913

914

ulice Ořešská
směr Rudná,

Černošíce

ulice Drahovská ulice Na Manoušce

ulice O
d Školy

ulice Na Manoušce

směr centrum

6.60

2.25

1.54

3.00
1.50

2.972.961.56

3.80

LEGENDA :

LEGENDA - plochy:

ulice Ořešská
směr Rudná,

Černošíce

ulice Drahovská ulice Na Manoušce

ulice O
d Školy

ulice Na Manoušce

směr centrum

LEGENDA :

LEGENDA - plochy:

Varianta 1

Varianta 2

Termíny 
pro uzavírání manželství

Městská část Praha -Řeporyje nabízí 
v roce 2025 následující termíny 
(vždy v čase 10.00 – 12.00 hod.):

23. 5., 20. 6., 4. 9., 
17. 10., 14. 11.

Termín lze rezervovat pouze při osobní návštěvě 
na  oddělení matrik na  ÚMČ Praha 13 (3. patro) 

a po předložení zákonem stanovených dokladů.

Otevírací doba Pošty v Řeporyjích
Praha 513, 155 11 Hasičů 46/3, Řeporyje

Pondělí 10.00–12.00 13.00–18.00
Úterý 8.00–12.00 13.00–16.00

Středa 10.00–12.00 13.00–18.00
Čtvrtek 8.00–12.00 13.00–16.00

Pátek 8.00–12.00 13.00–16.00

Telefon +420 954 215 511
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Harmonogram mobilního sběru nebezpečných složek komunálního
odpadu na území hl. m. Prahy v roce 2025 – trasa Praha - Řeporyje

30. 4. - st 
21. 6. - so 
11. 9. - čt 

25. 11. - út

Řeporyje - Řeporyje Po - Pá So

1. nám. U Lva 15:00 - 15:20 8:00 - 8:20

2. ul. Ořešská (u trati) 15:30 - 15:50 8:30 - 8:50

3. ul. K Zadní Kopanině (u zastávky autobusu Zadní Kopanina) 16:10 - 16:30 9:10 - 9:30

Přistavení VOK na Bioodpad II. pololetí 2025
Velkokapacitní kontejnery na bioodpad budou přistaveny 

na níže uvedených místech v následujících termínech:

Náměstí u lva u č. p. 112 17. 5. 2025 (sobota) 
9–12 hodin

Ve Výrech proti č. p. 328 28. 6. 2025 (sobota) 
9–12 hodin

Do bioodpadu a tím i do biovoku patří:
listí, tráva, plevel, zbytky rostlin, dřevní štěpka z větví 
stromů a keřů, piliny, hobliny, spadané ovoce, zbytky 
ovoce a zeleniny, čajové sáčky, kávová sedlina, skořápky 
od vajec apod.

Do bioodpadu a tím i do biovoku nepatří:
zbytky jídla (tzv. gastroodpad), jedlé oleje, kosti, maso, 
uhynulá zvířata, znečištěné piliny a hobliny, biologicky 
nerozložitelné odpady apod.

UPOZORNĚNÍ:
Městská část Praha-Řeporyje není zodpovědná za pří-
padné změny časů ani termínů přistavení VOK. Služby 
jsou financovány z prostředků Magistrátu hl.m. Prahy 
a zprostředkovávají je svozové společnosti – konkrétně 
v MČ Praha-Řeporyje je to společnost Pražské služby, a. s. 

V  případě, že zjistíte nedostatky 
v poskytovaných službách, nahlaste 
tuto skutečnost prostřednictvím 
emailu na  adresu: callcentrum@
psas.cz, případně na podatelnu ÚMČ 
Praha -Řeporyje, tel.: 251 625 794.

Přistavení VOK na I. pololetí 2025
Velkokapacitní kontejnery na neskladný odpad budou přistaveny 

na níže uvedených místech v následujících termínech:

Na Vrchu proti č. p. 749 9. 5. 2025 (pátek) 
16,00–20,00 hodin

Na Výrovně u č. p. 3031 23. 5. 2025 (pátek) 
14,00–18,00 hodin

Náměstí U lva u č. p. 112 13. 6. 2025 (pátek) 
16,00–20,00 hodin

Řeporyjské náměstí u č. p. 8 27. 6. 2025 (pátek) 
14,00–18,00 hodin

Co lze odložit do VOK
VOK jsou určeny pouze pro objemný odpad z domác-
ností jako je např.  nábytek, sportovní náčiní, (lyže, 
jízdní kola apod.), koberce, podlahové PVC, umyvadla 
a záchodové mísy.

Co nelze odložit do VOK
 směsný komunální odpad, který lze vhodit do běžné 

sběrné nádoby (popelnice, kontejneru)
 nebezpečné složky komunálního odpadu (jako 

např. baterie a akumulátory, barvy, chemikálie, zá-
řivky)

 odpad ze zeleně (větve, posekaná tráva apod.)
 elektroodpad (chladničky, pračky, televize, monitory, 

počítače, přehrávače, telefony apod.)
 stavební suť
VOK není určen pro odkládání objemného odpadu pod-
nikatelskými subjekty!!!

Každý rok má chovatel psa povinnost zaplatit 
místní poplatek, který je splatný nejpozději 
do 31. března každého roku, nečiní-li více než 

600,- Kč ročně.
Pokud poplatek činí více než 600,- Kč, je splatný ve dvou 
stejných splátkách, vždy nejpozději do 31. března a 31. 
srpna každého roku.

Způsob úhrady:
V hotovosti na ÚMČ nebo bezhotovostním převodem 
na číslo účtu:  2000694339/0800 (k identifikaci platby je 

nutno použít variabilní symbol přiděleným správcem 
poplatku při registraci, specifický symbol 1341).

S dotazy se můžete obracet na ÚMČ Praha-Řeporyje, 
oddělení místních poplatků ref. 
Iva Pacnerová, tel. 607  091  154, 
251  625  794, e-mail: po-
platky@prahareporyje.cz

Poplatek za psa měl být zaplacen do konce března
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Jako každý rok je pro Základní 
umělecké školy organizována 
řada soutěží, kterých se naši žáci 

pravidelně zúčastňují. Ani v  letoš-
ním roce tomu nebylo jinak a naši 
žáci si opět vedli skvěle.

Jako první se  11. 3. zúčastnil 
Tomáš Limpouch ze třídy J. Kříže 
soutěže ve hře na bicí nástroje. Přes-
tože to pro něj byla první soutěžní 

zkušenost, odnesl si nádherné čestné 
uznání.

21. 3. následovala soutěž ve  hře 
na zobcové flétny, kde naši školu za-
stupovali Linda Šmejkalová a Pierre 
Goriaux ze třídy K. Chudobové. Žáci 
si opět vedli výborně a  ze soutěže 
přivezli 3.cenu a česné uznání.

Národní soutěže ZUŠ pokračovaly 
26. – 28. 3. soutěží v sólovém zpěvu.  

Jarní úspěchy žáků SZUŠ Žákyně ze třídy Š. Hrbáčkové  si od-
nesly  tato ocenění: Emma Rose – 1. 
cena a  postup do  ústředního kola, 
Valentýna Tesařová – 1. cena, Sára 
Kubicová – 2. cena a Laura Žáčková 
3. cena.

Naše pěvecké sbory pod vedením 
M. Kejhové za  klavírního dopro-
vodu J. Navrátilové a K. Nýčové se 
6. 4. zúčastnily celostátní soutěže 
pěveckých sborů – „Zahrada písní“. 
Sbor Petrklíč i  sbor Kuřátka opět 
podaly skvělé výkony a obhájily zlatá 

ocenění z loňského roku. Navíc byly 
odbornou porotou ohodnoceny jako 
jedny z nejlépe zpívajících ze 43 zú-
častněných sborů.

Poslední jarní soutěž, na  které 
naši žáci vystoupili, byla celopražská 
soutěž „Pražský akordeon“. Na této 
soutěži naši akordeonisté předvedli 
své umění a odnesli si krásné ceny. 
V  I. kategorii získaly zlaté pásmo 
Veronika Oltová (nejmladší účast-
ník) a Anna Žbánková, v 6. kategorii 
Antonín Manda a Jan Teplík získali 
stříbrné pásmo, v 7. kategorii Kryštof 
Březina zlaté pásmo, Kristýna Krato-
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chvílová stříbrné pásmo, a na závěr 
v komorní hře duo Kratochvílová – 
Březina zlaté pásmo.

Z dosažených úspěchů je vidět, že 
v Řeporyjích máme opravdu šikovné 
děti a výborné učitele, kteří s láskou 
předávají své profesní zkušenosti.

Je prokázáno, že hudba zušlech-
ťuje každého člověka, kultivuje lid-
ské vztahy a podněcuje spolupráci. 
V  dnešní době jsou toto obzvláště 
důležité vlastnosti a  byli bychom 
proto rádi, kdyby se nám dále dařilo 
vychovávat více takových dětí.

Níže uvádíme přehled našich akcí 
do  konce školního roku. Všechny 
akce jsou přístupné veřejnost a bližší 
informace o nich najdete na našich 
stránkách www.pro-radost.cz.

14. 5. Interní koncert sál školy
21. 5. Koncert houslové třídy sál školy
22. 5. 1. Absolventský koncert 
  Libeňský zámeček
23. 5. Koncert kytarového oddělení 
  sál školy 
29. 5. Absolventský koncert 
Hany Phiphitsaly Cafe Na půl cesty
30. 5. Třídní koncert K. Nýčové 
  sál školy
2. 6. 2. Absolventský koncert 
  Klášter Emauzy
4. 6. Třídní koncert R. Martinkové 
  sál školy
5. 6. Třídní koncert J. Navrátilové 
  sál školy
6. 6. Třídní koncert S. Georgievy 
  sál školy
10. 6. Třídní koncert Š. Hrbáčkové 
  sál školy
13. 6. Třídní koncert M. Kejhové 
  sál školy
15. 6. Koncert „Pod lípou“ 
  Fara Ořech
15. 6. Koncert sborů sál Hlaholu
18. 6. Koncert 4ručního klavíru 
  sál školy
18. 6. Absolventský koncert 
sólového zpěvu řeporyjský kostel
19. 6. Koncert elektrických kytar 
  sál školy
20. 6. Koncert flétnové a saxofonové 
třídy  sál školy
20. 6. Absolventský klavírní recitál 
K. Bendové sál školy
21. 6. Přehlídka orchestrů žáků ZUŠ 
  zahrada školy

          

        

 

 

PŘIJÍMACÍ  ZKOUŠKY 
HUDEBNÍ OBOR 

Na školní rok 2025/2026  
21. a 26. 5. 2025  14:00 – 18:00 hod. 

Smíchovská 96/3 – Řeporyje 
 

VYUČUJEME: Hra na klavír, flétny, saxofon, kytaru,  
el. kytaru, basovou kytaru, housle, akordeon, trubku, 
pozoun, lesní roh, sólový zpěv, sborový zpěv 
 
KONTAKTY: Mgr. Tereza Toráčová, tel: 607 263 527,  
E-mail: reditel@pro-radost.cz, www.pro-radost.cz  
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Pražské služby 
hlásí rostoucí 
zájem obyvatel 
o  sběrné dvo-
ry. Na  deseti 
z  nich, které 

provozují pro hlavní město, přijaly 
loni rekordní množství vybraných 
druhů odpadu. Zejména takového, 
co nepatří do klasických popelnic 
ani vedle nich. Nově sem mohou 
Pražané vozit i  zničený, špinavý 
nebo potrhaný textil, který by jinak 
vyhodili do  koše. Součástí hned 
několika sběrných dvorů jsou i tak-
zvané Reuse pointy, kde dostávají 
staré věci novou šanci v rámci před-
cházení vzniku odpadu a principů 
cirkularity. 

Ce l kov ý  objem  o dpadu 
na  sběrných dvorech hlav-
ního města, o které se starají 

Pražské služby, roste už několik let 
v řadě. Minulý rok ho sem lidé na-
vezli dohromady 59 558 tun. Zároveň 
stoupá i návštěvnost, ta loni přesáhla 
264 tisíc. „Občané vozí na  sběrné 
dvory nejčastěji objemný odpad 
z domácností, nábytek, koberce a jiné 
podlahové krytiny, stavební odpad, 
dřevo, bioodpad a tak dále,“ vyjme-
novává mluvčí společnosti Alexandr 
Komarnický.

Od nového roku mohou Pražané 
na  sběrných dvorech odevzdávat 
také zničený, špinavý nebo potrhaný 
textil, který by jinak vyhodili do koše 
čili odpadní textil sbíraný v režimu 
zákona o odpadech. Nádoba k jeho 
sběru je označena štítkem POUŽITÝ 

TEXTIL – ODĚVY A  TEXTILNÍ 
MATERIÁLY KÓD 200111, tím 
by mělo dojít ke  snížení produkce 
směsného odpadu.

Bezplatné je odevzdání vybraných 
druhů odpadu pro obyvatele metro-
pole na kterémkoli ze sběrných dvo-
rů v Praze. Stačí se prokázat platným 
občanským průkazem s  trvalým 
pobytem na  území města a  nepře-
kročit magistrátem stanovené limity. 
„Naši pracovníci vždy zaevidují druh 
odpadu a nasměrují občany ke správ-
nému kontejneru. Materiály, které 
lze opětovně použít, posíláme zpra-
covatelům k  recyklaci. U  některých 
komodit to ale bohužel možné není, 
ty proto odvážíme do ZEVO Malešice 
k  energetickému využití,“ 
vysvětluje Komarnický.

Na  vyšší návštěvnost 
zareagovaly Pražské služ-
by ve spolupráci s městem 
delší otevírací dobou sběr-
ných dvorů o  sobotách. 
Jde o ty v ulicích Zakrytá, 
Klikatá, Puchmajerova, 
Proboštská, Pod Šancemi, 
Generála Šišky, Za  Za-
stávkou, Jilemnická, Pod-
nikatelská a  Bečovská. 
Od května loňského roku 
sem mohou občané vozit 
odpad od pondělí do sobo-
ty od 8:30 do 18:00, v zim-
ním čase jen do  17:00. 
U dalších sběrných dvorů, 
které v  Praze provozují 
jiné firmy nebo organi-
zace městských částí, se 
otevírací doby prodlužují 
postupně.

Součástí šesti sběrných 
dvorů hlavního města, 
které provozují Pražské 
služby, jsou i Reuse pointy. 
Tady je možné odevzdávat 
nepotřebné věci, které by 
jinak rovněž chybně skon-
čily v popelnicích nebo ve-

dle nich. „Reuse tvoří nedílnou sou-
část cirkulární ekonomiky. Umožňuje 
dávat starým věcem druhou šanci,“ 
připomíná tiskový mluvčí Pražských 
služeb Alexandr Komarnický a říká: 
„Předměty přijaté do  Reuse pointů 
se objeví v  aplikaci Nevyhazujto 
a na webu praho.nevyhazujto.cz, tam 
si je mohou občané rezervovat a poté 
vyzvednout. Na sběrném dvoře v ulici 
Generála Šišky testujeme od září 2023 
fungování Reuse pointu v upraveném 
režimu, přívětivějším pro občany. Sem 
stačí pro cokoli přijet bez předchozí 
nutnosti rezervace předmětu.“

Alexandr Komarnický
Tiskový mluvčí

+420 704 657 973
alexandr.komarnicky@psas.cz

Občané odvezli loni na sběrné dvory 
Pražských služeb skoro 60 tisíc tun odpadu
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Kulinářské okénko
Smažená rýže alá Nasi Goreng  
300gr jasmínové předem vařené rýže 
200gr kuřecí maso na proužky
400gr směsi zeleniny na Nasi Goreng * 
2PL rostlinného oleje
3ks stroužky česneku
2PL sójové omáčky Kikoman

1PL sladké chilli omáčky
1PL rybí omáčky
sůl a pepř
čerstvá chilli paprička
koriandr
vejce k podávání 

Postup
Připravíme si hlubokou pánev wok. Na oleji osmahneme do zlatova 
na nudličky pokrájené kuřecí maso, můžeme lehce osolit a opepřit. 
Přidáme nastrouhané stroužky česneku a prohřejeme, aby se česnek 
rozvoněl. Přidáme směs zeleniny Nasi Goreng a krátce prohřejeme, 
přidáme den předem vařenou vychladlou rýži a vše společně osmah-
neme. Smícháme sójovou omáčku se sladkou chilli a rybí omáčkou. 
Zálivkou zalijeme rýži a důkladně promícháme, je důležité mít pánev 
hodně rozpálenou, rýži chceme smažit nikoliv dusit. Směs v pánvi 
osmažíme do barvy.
Připravíme si volské oko, podáváme se smaženou rýži s notnou dávkou 
čerstvého koriandru a čerstvé chilli papričky.

* směs zeleniny koupíme připravenou a Albertu, případně si nakrájíme na opravdu 
drobné kostičky papriku červenou a žlutou, na tenké proužky pórek, bílé zelí a cibuli 

Vlakem po Praze 
jezdí už 175 tisíc lidí denně

Počet cestujících, kteří jezdí 
po  Praze vlakem, dosáhl 
v  roce 2024 historického 

maxima. V průměrný pracovní den 
využilo vlaky PID v  Praze téměř 
175  000 cestujících. Za  posledních 
15 let se tak počet lidí, kteří jezdí 
v Praze vlakem, zdvojnásobil.

Nejvíce lidí tradičně využívá trať 
011 směrem na  Klánovice, Český 
Brod a Kolín. Druhou nejvytíženěj-
ší příměstskou tratí je 221 směrem 
na  Uhříněves, Strančice a  Benešov 
u Prahy. Každou z těchto tratí vyu-
žívá každý pracovní den cca 40 tisíc 
cestujících. Třetí v pořadí je trať 231 
přes Vysočany a  Horní Počernice 
směrem na Čelákovice a Nymburk, 
která s  více než 26 tisíci pasažéry 

za  jeden vše-
dní den leh-
ce přeskočila 
v žebříčku vy-
tíženosti trať 
171 přes Ra-

dotín směrem na  Beroun. Na  trati 
231 jsme také zaznamenali největší 
nárůst počtu lidí oproti roku 2023 
(cca o 2 500 denně). Pátou nejvytíže-
nější tratí je 091 přes Roztoky u Pra-
hy směrem na Kralupy nad Vltavou. 
Po této trati jezdí každý všední den 
téměř 18 000 cestujících.

Po cca 5 letech stagnace se v roce 
2024 výrazně zvýšil také podíl vyu-
žívání integrovaných jízdenek PID 
z 62 % na 68 %. Zbytek tvoří jízd-
né jednotlivých 
dopravců nebo 
státní jednotný 
tarif. Mírně se 
také zvýšil podíl 
jednorázov ých 
j í z d e n e k  PI D 
na celkové sklad-
bě jízdních do-
kladů, a to z 6,4 % 
na 8,4 %.

V  rámci sys-
t é m u  P I D  j e 
v  současné době 
(v  rámci aktuál-

 

ního grafikonu vlakové dopravy) 
zahrnuto již 591 železničních stanic 
a zastávek a  jen na území Prahy je 
ve všední den provozováno již 1 360 
vlaků PID (v předchozím roce to bylo 
1 219 vlaků). K největšímu nárůstu 
počtu vlaků došlo oproti předcho-
zímu grafikonu vlakové dopravy 
na tratích 011 (Praha – Kolín) a 231 
(Praha – Lysá nad Labem).

Zdroj: ROPId

Zpravodaj 
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- zvýraznění šipek značících směr další jízdy linek 
- úprava značení výluk; i nadále testujeme dvě verze: oranžové nebo černé číslo linky s oranžovou šrafou nad 

ním 
- grafické upozadění doplňkových informací, které nejsou pro cestující tak podstatné 
- úprava některých doplňkových textů, aby bylo jasnější, co znamenají (např. rozdíl mezi cílovou a mezilehlou 

zastávkou na trase linky) 

Co bude dál? 
Ve spolupráci s designéry, Dopravním podnikem hl. m. Prahy i Integrovanou dopravou Středočeského kraje chceme 
připravit komplexní manuál pro tvorbu informací na všech zastávkách PID a zároveň bychom rádi otestovali novou 
grafiku na dalších typech zastávek i při různých kombinacích trvalého a výlukového značení. Důležité je, aby manuál 
počítal s nejrůznějšími provozními stavy, umožňoval aplikaci atypických prvků na vybrané zastávky a byl dostatečně 
univerzální pro možnost použití napříč zastávkami v Praze i ve Středočeském kraji. A pokud možno sloužil dobře jak 
pravidelným, tak občasným cestujícím. 
Cílem projektu je, aby na zastávkách současně s novou grafikou byly informace, které cestující skutečně potřebují 
a rozumí jim. Zároveň je důležité, aby se nové grafické prvky např. v podobě kódu nástupiště, noční dopravy, výluk 
nebo dalších piktogramů používaly konzistentně napříč celým systémem, od stanic metra přes zastávky povrchové 
dopravy, informace ve vozidlech až po webové stránky nebo mobilní aplikace a vyhledávače spojení. 

Začínáme hledat výrobce jednopodlažních 
bateriových vlaků pro regionální tratě PID 

Praha a Středočeský kraj zahajují 
předběžné tržní konzultace s výrobci 
primárně akutrolejových elektrických 
jednotek pro regionální tratě v Praze 
i Středních Čechách. Cílem těchto 
konzultací je připravit zadávací podmínky 
a informovat dodavatele a relevantní 
subjekty na trhu o záměrech a požadavcích 
obou objednatelů veřejné dopravy na 
území Prahy a Středočeského kraje na 
plnění veřejných zakázek v oblasti zajištění 
železniční dopravy od prosince 2029. 
Současně s tím budeme zjišťovat 
i možnosti dodání klasických elektrických 
jednopodlažních jednotek. 
Očekávání obou objednatelů jsou taková, 
že vybraný dodavatel bude schopen pro 
potřeby zajištění dopravní obslužnosti od 

prosince 2029 nabídnout až 30 nových kolejových vozidel typu BEMU, popř. EMU, v příslušné kategorii s přibližnou 
kapacitou cca 145 sedadel, variantně cca 230 sedadel, která budou svým počtem i kvalitou schopna zajistit potřebný 
objem služeb veřejné železniční dopravy. Přímo osloveno bylo 9 výrobců, další se mohou přihlásit zde: 
https://vvz.nipez.cz/vyhledat-formular/ee37ca2e-8299-421b-bc5e-e397f7db4992. 
BEMU je zkratka pro Battery Electric Multiple Unit, tedy bateriová elektrická motorová jednotka. Jednoduše řečeno, 
jedná se o vlak, který kombinuje elektrický pohon z trolejí s pohonem na baterie. Díky tomu může jezdit i na tratích, 
které nejsou plně elektrizované. Nespornou výhodou vlaků BEMU je fakt, že mohou být provozovány na 
elektrizovaných i neelektrizovaných tratích. Díky možnosti jízdy na baterie se snižují emise škodlivých látek, což 
přispívá k čistšímu ovzduší a udržitelnější dopravě. Bateriový pohon je tišší než tradiční dieselové motory, což 
zvyšuje komfort cestujících a snižuje hlukovou zátěž v okolí tratí. 
Provoz vozidel BEMU se předběžně předpokládá na tratích č. 070/071/072 Praha hl. n. – Neratovice – Mělník, č. 210 
Praha hl. n. – Vrané nad Vltavou – Čerčany / Čisovice (popř. Dobříš) a ve střednědobém horizontu též na tratích 
č. 212 Čerčany – Zruč nad Sázavou a č. 235 Kutná Hora hl. n. – Zruč nad Sázavou (nutná realizace dobíjecího bodu 
ve stanici Zruč nad Sázavou) či jiných tratích bez možnosti průběžného dobíjení vozidel během jízdy vlaku. Vozidla 
BEMU musí umožnit z pohledu dobíjení dojezd na těchto tratích. Provoz klasických elektrických jednotek (EMU) se 
předběžně předpokládá především na tratích č. 090/091 Praha – Kralupy nad Vltavou – Ústí nad Labem, č. 220/221 
Praha – Benešov u Prahy – Tábor, popř. na dalších stávajících a v budoucích letech nově elektrizovaných tratích 
v Praze a Středočeském kraji. 
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Sobota 17. 5.

 14.00 Vyrob si svůj šperk (workshop) 
  Výroba šperků inspirovaných paleolitickými 
  technikami pro dospělé a děti 10+ v doprovodu rodiče.

 14.00 Vyrob si svůj hliněný talisman (workshop) 
  Výroba drobných hliněných artefaktů inspirovaných 
  motivy zvířat a rostlin, pro dospělé a děti 7+ 
  v doprovodu rodiče.   

 16.00 Vernisáž

 16.30 Hmota v pohybu a tíži –  
  Eva Šindelářová, Dílna Records 
  Performance

 17.00 Jana Vébrová & Petr Tichý 
  koncert

 18.00 Venuše tělová 
  Interpretace studentstva 
  Ateliéru tělového designu FaVU VUT v Brně

 19.30 Zuby nehty 
  koncert

Neděle 18. 5. 

 14.00 Haló Jácíčku – Divadlo Kejklíř 
  Divadlo pro děti

 14.00 Jíly a barviva s Eliškou Špálovou 
  Tvorba barviv a experimentální malba. 
  Workshop pro dospělé a děti 7+ v doprovodu rodiče.

 15.00 Vyrob si svůj šperk (workshop) 
  Výroba šperků inspirovaných paleolitickými 
  technikami. Pro dospělé a děti 10+ v doprovodu rodiče.

 16.00 Z Bylan do Dolních Věstonic – Jolana Havelková 
  Artist talk

 16.30 Venuše naše – Lenka Klodová 
  Artist talk

 17.00 On Fire 
  Workshop experimentálního výpalu keramiky  
  a šperků. Pro dospělé a děti 10+ v doprovodu rodiče.

 17.00 Rena Milgrom a IMPROVISIT kolektiv 
  Okamžitá kompozice

 18.00 Jan Kunze  
  Literárně hudební melodram

19. 5.–25. 5.  Výstava otevřena 10.00–17.00 

Studio BUBEC
Praha 5 – Řeporyje, Tělovýchovná 748 
info@bubec.cz | www.bubec.cz

Spojení:
metro B Luka ≥ bus na Řeporyjské náměstí, (25 min. a 5 min. pěšky) 
vlakem ze Smíchovského nádraží (15 min.)

Projekt Venus Today se uskutečňuje za finanční podpory
Ministerstva kultury České republiky a statutárního města Plzeň.

17.–25. 5. 2025Art Safari 40

Ve Studiu Bubec se toho děje hodně, dal-
ší informace o naší činnosti a připravova-
ných programech naleznete na facebooku 
a webu Studia. Pro více informací navštiv-
te naše stránky www.bubec.cz
nebo náš facebookový účet
Fb: Studio Bubec, Creative Bubec
Ig: studio_bubec, kreativ_bubec
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ŘÁDKOVÁ INZERCE

Koupím rodinný dům v Řeporyjích. 
Tel.: 604 617 788

VÝUKA HUDBY U VÁS DOMA 
- od 5 let,vhodné i pro děti s problematickou 
pozorností a soustředěností. Obor: KYTARA, 

KLÁVESY, ZOBC. FLÉTNY, KLAVÍR, ZPĚV. 
Info: Martina Dvořáková, dipl. spec. 

E: radostnahudba@seznam.cz • Tel.: 602 646 628

OPRAVA ŽALUZIÍ - VÝMĚNA VODÍCÍCH LANEK 
- NOVÉ ŽALUZIE - SEŘÍZENÍ OKEN 

- SÍTĚ PROTI HMYZU 
Tel.: 733 720 950, pavel.janci@email.cz

! ODVOZ STARÉHO NÁBYTKU NA SKLÁDKU ! 
Vyklízíme sklepy, byty, pozůstalosti, zahrady atd. 

Naložíme a odvezeme nepotřebné věci 
za rozumnou cenu. STĚHOVÁNÍ. 

Tel.:773 484 056

Šicí stroje 
opravy i v bytě zákazníka. 

Petr Meyer, tel.: 603 341 927

Advokátní služby, účetní služby, 
daňová evidence, mzdová agenda, zastupování 

v soudních, správních a daňových řízeních, 
osobní návštěva u klienta. Dlouholetá praxe, 

kvalita, přijatelná cena. Tel.: 604263180

Městská policie 
informuje

V poslední době se opětovně množí stížnosti na ně-
které nešvary řidičů. Konkrétně se jedná například 
o nedovolené stání vozidel (která nejsou elektromo-

bily) na vyhrazeném stání určeném pro dobíjení takových 
vozidel, například se jedná o místa v ulici Na Výrovně. Další 
dopravní problémy jsou spojeny s probíhajícími pracemi 
na  pozemních komunikacích v  okolí, a  tím, že někteří 

řidiči si ve  snaze vyhnout se  omezením, zkracují cestu 
i tak, že projíždějí místy, kde je to zakázáno . Například se 
jedná o porušování zákazu vjezdu nákladních automobilů 
(s dodatkovou tabulkou mimo zásobování), včetně dodávek 
(zákaz se vztahuje i na dodávky) do ulice K Zadní Kopanině 
(za křižovatkou s ulicí Kopaninská směrem do Radotína). 
Případně se jedná o porušování zakázaného průjezdu vo-
zidel ulicí Pavlovická z ulice Jáchymovská. Strážníci v této 
souvislosti budou provádět intenzivnější kontroly, které 
budou zaměřeny na zmiňovanou problematiku.

Ing. Hynek Svoboda 
Obvodní ředitelství městské policie Praha 13

Malý výběr z nových knih:

Návrat – Petra Dvořáková

Vekslačka  
-  Sca let t 

Wilková

Omamný med – Jodi Pi-
coultová 

 Místní knihovna Řeporyje – mís-
to, kde to žije knihami i příběhy
Místní knihovna v Řeporyjích, sídlící v bu-
dově základní školy (OD  Školy 596, vstup 
modrými vraty do  školní jídelny), je pří-
jemným a přívětivým místem pro všechny 
milovníky knih – malé i  velké. Otevřená 
je každou středu od 12:00 do 18:00 hod. 
a vítá každého, kdo má chuť číst, prohlížet si 

knihy nebo se jen na chvíli ponořit do světa 
příběhů.

Co knihovna nabízí?
Knihovní fond čítá 3  315 knih a  pokrývá 
široké spektrum žánrů. Dospělí čtenáři zde 
najdou detektivky, romány i naučnou litera-
turu, zatímco děti se mohou těšit na bohatý 
výběr pohádek, první čtení, encyklopedií, 
školní četby i leporel.
Kromě vlastního fondu knihovna spolu-
pracuje s Městskou knihovnou Praha, která 
pravidelně – přibližně každého půl roku 
– obměňuje výměnný fond o cca 200 knih. 
Díky tomu si mohou čtenáři pravidelně 
vybírat z nových titulů.

Služby pro čtenáře
 Výpůjční doba je 30 dnů a knihy je mož-

né si v případě potřeby prodloužit.
 V knihovně je k dispozici internet pro 

čtenáře.
 Nechybí ani dětský koutek, kde si nej-

menší mohou nejen prohlížet knihy, ale 
také kreslit a tvořit.

 Pravidelně se zde konají besedy pro děti 
z místní MŠ a ZŠ na téma „Poznáváme 

Knihovna v Řeporyjích místní knihovnu“, které dětem pomáhají 
zorientovat se ve světě knih a probouzejí 
v nich zájem o čtení.

Kolik to stojí?
Roční administrativní poplatek je skutečně 
symbolický:
Děti a důchodci: 40 Kč
Dospělí pracující: 100 Kč

Knihovna v číslech
 175 registrovaných čtenářů, z  toho 150 

dětí
 Průměrná návštěvnost během výpůjční 

doby: 35 – 40 čtenářů

Nezapomeňte...
Každý čtenář je povinen seznámit se s kni-
hovním řádem, dodržovat výpůjční lhůty 
a  nést odpovědnost za  zapůjčené knihy. 
Ceník služeb a další informace jsou dostupné 
přímo v knihovně nebo na požádání.

Kontakt:
 Telefon: 736 102 848
 E-mail: knihovna@prahareporyje.cz
Knihovna Řeporyje je malým, ale důležitým 
kulturním centrem obce – místem, kde 
se potkávají generace a  kde knihy ožívají 
v rukou čtenářů. Přijďte si vybrat tu svoji!

 Návrat – Petra Dvořáková      Vekslačka  - Scalett Wilková        

     Omamný med – Jodi Picoultová  

 

 

             Místní knihovna Řeporyje – místo, kde to žije knihami i příběhy 

Místní knihovna v Řeporyjích, sídlící v budově základní školy (OD Školy 596, vstup modrými vraty do 
školní jídelny), je příjemným a přívětivým místem pro všechny milovníky knih – malé i velké. Otevřená 
je každou středu od 12:00 do 18:00 a vítá každého, kdo má chuť číst, prohlížet si knihy nebo se jen na 
chvíli ponořit do světa příběhů. 

 

Co knihovna nabízí? 

Knihovní fond čítá 3315 knih a pokrývá široké spektrum žánrů. Dospělí čtenáři zde najdou detektivky, 
romány i naučnou literaturu, zatímco děti se mohou těšit na bohatý výběr pohádek, první čtení, 
encyklopedií, školní četby i leporel. 

Kromě vlastního fondu knihovna spolupracuje s Městskou knihovnou Praha, která pravidelně – 
přibližně každého půl roku – obměňuje výměnný fond o cca 200 knih. Díky tomu si mohou čtenáři 
pravidelně vybírat z nových titulů. 

 

Služby pro čtenáře 

• Výpůjční doba je 30 dnů a knihy je možné si v případě potřeby prodloužit. 

• V knihovně je k dispozici internet pro čtenáře. 

 Návrat – Petra Dvořáková      Vekslačka  - Scalett Wilková        

     Omamný med – Jodi Picoultová  

 

 

             Místní knihovna Řeporyje – místo, kde to žije knihami i příběhy 

Místní knihovna v Řeporyjích, sídlící v budově základní školy (OD Školy 596, vstup modrými vraty do 
školní jídelny), je příjemným a přívětivým místem pro všechny milovníky knih – malé i velké. Otevřená 
je každou středu od 12:00 do 18:00 a vítá každého, kdo má chuť číst, prohlížet si knihy nebo se jen na 
chvíli ponořit do světa příběhů. 

 

Co knihovna nabízí? 

Knihovní fond čítá 3315 knih a pokrývá široké spektrum žánrů. Dospělí čtenáři zde najdou detektivky, 
romány i naučnou literaturu, zatímco děti se mohou těšit na bohatý výběr pohádek, první čtení, 
encyklopedií, školní četby i leporel. 

Kromě vlastního fondu knihovna spolupracuje s Městskou knihovnou Praha, která pravidelně – 
přibližně každého půl roku – obměňuje výměnný fond o cca 200 knih. Díky tomu si mohou čtenáři 
pravidelně vybírat z nových titulů. 

 

Služby pro čtenáře 

• Výpůjční doba je 30 dnů a knihy je možné si v případě potřeby prodloužit. 

• V knihovně je k dispozici internet pro čtenáře. 

 Návrat – Petra Dvořáková      Vekslačka  - Scalett Wilková        

     Omamný med – Jodi Picoultová  

 

 

             Místní knihovna Řeporyje – místo, kde to žije knihami i příběhy 

Místní knihovna v Řeporyjích, sídlící v budově základní školy (OD Školy 596, vstup modrými vraty do 
školní jídelny), je příjemným a přívětivým místem pro všechny milovníky knih – malé i velké. Otevřená 
je každou středu od 12:00 do 18:00 a vítá každého, kdo má chuť číst, prohlížet si knihy nebo se jen na 
chvíli ponořit do světa příběhů. 

 

Co knihovna nabízí? 

Knihovní fond čítá 3315 knih a pokrývá široké spektrum žánrů. Dospělí čtenáři zde najdou detektivky, 
romány i naučnou literaturu, zatímco děti se mohou těšit na bohatý výběr pohádek, první čtení, 
encyklopedií, školní četby i leporel. 

Kromě vlastního fondu knihovna spolupracuje s Městskou knihovnou Praha, která pravidelně – 
přibližně každého půl roku – obměňuje výměnný fond o cca 200 knih. Díky tomu si mohou čtenáři 
pravidelně vybírat z nových titulů. 

 

Služby pro čtenáře 

• Výpůjční doba je 30 dnů a knihy je možné si v případě potřeby prodloužit. 

• V knihovně je k dispozici internet pro čtenáře. 
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Sobota 17. 5.

 14.00 Vyrob si svůj šperk (workshop) 
  Výroba šperků inspirovaných paleolitickými 
  technikami pro dospělé a děti 10+ v doprovodu rodiče.

 14.00 Vyrob si svůj hliněný talisman (workshop) 
  Výroba drobných hliněných artefaktů inspirovaných 
  motivy zvířat a rostlin, pro dospělé a děti 7+ 
  v doprovodu rodiče.   

 16.00 Vernisáž

 16.30 Hmota v pohybu a tíži –  
  Eva Šindelářová, Dílna Records 
  Performance

 17.00 Jana Vébrová & Petr Tichý 
  koncert

 18.00 Venuše tělová 
  Interpretace studentstva 
  Ateliéru tělového designu FaVU VUT v Brně

 19.30 Zuby nehty 
  koncert

Neděle 18. 5. 

 14.00 Haló Jácíčku – Divadlo Kejklíř 
  Divadlo pro děti

 14.00 Jíly a barviva s Eliškou Špálovou 
  Tvorba barviv a experimentální malba. 
  Workshop pro dospělé a děti 7+ v doprovodu rodiče.

 15.00 Vyrob si svůj šperk (workshop) 
  Výroba šperků inspirovaných paleolitickými 
  technikami. Pro dospělé a děti 10+ v doprovodu rodiče.

 16.00 Z Bylan do Dolních Věstonic – Jolana Havelková 
  Artist talk

 16.30 Venuše naše – Lenka Klodová 
  Artist talk

 17.00 On Fire 
  Workshop experimentálního výpalu keramiky  
  a šperků. Pro dospělé a děti 10+ v doprovodu rodiče.

 17.00 Rena Milgrom a IMPROVISIT kolektiv 
  Okamžitá kompozice

 18.00 Jan Kunze  
  Literárně hudební melodram

19. 5.–25. 5.  Výstava otevřena 10.00–17.00 

Studio BUBEC
Praha 5 – Řeporyje, Tělovýchovná 748 
info@bubec.cz | www.bubec.cz

Spojení:
metro B Luka ≥ bus na Řeporyjské náměstí, (25 min. a 5 min. pěšky) 
vlakem ze Smíchovského nádraží (15 min.)

Projekt Venus Today se uskutečňuje za finanční podpory
Ministerstva kultury České republiky a statutárního města Plzeň.

17.–25. 5. 2025Art Safari 40

Ve Studiu Bubec se toho děje hodně, dal-
ší informace o naší činnosti a připravova-
ných programech naleznete na facebooku 
a webu Studia. Pro více informací navštiv-
te naše stránky www.bubec.cz
nebo náš facebookový účet
Fb: Studio Bubec, Creative Bubec
Ig: studio_bubec, kreativ_bubec
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Mladší přivezli osmé místo z Mist-
rovství ČR v ZHVB

Během prvního dubnového 
víkendu jsme vyrazili s mla-
dými hasiči na  Mistrovství 

České republiky v Závodu hasičské 
všestrannosti a brannosti do Ostřetí-

na. I když počasí moc nepřálo (v ne-
děli dokonce sněžilo), naši stateční 
závodníci dali do  závodu všechno 
a proběhli trať v cuku letu.

Nejlépe se umístili mladší ve slo-
žení Jáchym Tůma, Elenka Šulcová, 
Vašík Svoboda, Sára Novotná a Vojta 
Svoboda - a  to rovnou v  TOP 10 
na krásném osmém místě!

Starší, ve složení David Panuška, 
Tomáš Zeman, Adam Panuška, Jirka 
Zloch a Amélka Břízová, se probo-
jovali do první půlky - obsadili 14. 
místo.

V  kategorii dorost - smíšené, 
ve složení Jana Zlochová, Róza Bří-

zová, Denis Brož, Michal Jasinský 
a Aneta Chocholatá, se umístila hlíd-
ka našich dorostenců a  dorostenek 
na 27. místě.

V  každé kategorii soutěžilo cel-
kem 30 nejlepších hlídek z  celého 
Česka.

Všem dětem děkujeme za repre-
zentaci na mistrovství!

Info jednotky
I když pranostika na duben říká, 

že za kamny ještě budeme, u hasičů 
to zcela neplatilo. V rámci přípravy 
a výcviku jsme ve spolupráci s HZS 
Praha, okolními sbory dobrovolných 
hasičů a  firmou Soufflet Agro 12. 
dubna 2025 připravili cvičení s téma-
tem požár střechy výškové budovy. 

Nastává sobota, a jak znělo zadání, 
v devět hodin si náhodný kolemjdou-
cí všímá kouře na  střeše obilného 
sila. Neprodleně telefonicky na lince 
150 informuje hasiče a rozjíždí se ten 
správný kolotoč. Operační středisko 
dle obdržených informací vysílá 
na místo jednotky HZS a jednotky 
dobrovolných hasičů. 

Po  příjezdu na  místo velitel zá-
sahu vyhodnocuje situaci, přijímá 
informaci od  ostrahy, že se kouří 
ze střechy a  že se ze sila nevrátil 
silomistr. Mezitím velitel rozhodl 
o  průzkumu, natažení hadicového 
vedení B a vysílá skupinu k vyhle-
dání silomistra. Jak v  hodinovém 
strojku každé kolečko má své místo, 
tak i hasiči vědí, kde mají být a co 
dělat. A tak strojníci otevírají auta, 
hasiči s dýchacími přístroji si berou 
hadice, proudnice, rozdělovač a už 
se rozvíjí vedení od cisterny do sila. 

Přijíždí další jednotky, propojují 
cisterny, další hasiči berou hadice 

a jdou do sila posílit první jednotku, 
která ve  4. patře u  výtahu nachází 
ležet bezvládného muže. Ve  vysí-
lačce se ozývá: „Osoba nalezena, 
poskytujeme první pomoc, na místo 
nosítka.“

Na místo přijíždí další jednotka, 
ta dostává pokyn od  velitele zřídit 
dodávku vody. Zastavuje u požární 
nádrže a zase jako hodinový strojek: 
čerpadlo z auta, savice, koš do vody, 
připojit hadici, nasát a už letí voda 
do cisteren. 

A co dál na sile? Silomistr v bez-
pečí předán zdravotní službě, hadice 
přibývají v 11., ve 12. patře, po scho-
dišti, kolem strojovny, výtahu, 

k  rozdělovači, od  něj dále dvěma 
C proudy na střeše k místu hoření.  
Ve vysílačce se ozve: „Strojník vodu.“ 
Cisterna zvýší otáčky, ručička tlako-
měru letí nahoru, hadice se napínají, 
voda zdolává 1., 2., 3. … 11., 12. patro, 
proběhne rozdělovačem do proudů 
a oheň je zkrocen. 

Po  uhašení zbývá sbalit hadice, 
vybavení vrátit zpět do aut a vrátit se 
na základnu, tam vše zkontrolovat, 
doplnit dýchací techniku, mokré ha-
dice vyměnit za suché. Po tom všem, 
kdy jsme si sundávali s pocitem dob-
ře zvládnutého zásahu propocené 
oblečení, doufali jsme, že nám to 
vyprané, voňavé vydrží ve  skříňce 
dlouho. To však nikdo nemohl tušit, 
co přijde v pondělí 21. dubna.

V  pondělí ve  20:57 nás povolali 
na požár skládky plastového odpadu 
do Rynholce ve Středočeském kraji. 

Hasičské akce v dubnu



Řeporyjské Echo 323 25
duben 2025 Hasiči

Požár takového rozsahu asi většina 
čtenářů postřehla v  médiích. Při 
nasazení jsme vytvářeli vedení k zá-
sobování vodou a pěnidlem s pod-
porou hasebních proudů a strojník 
s CAS 30 Scania celou noc dovážel 
vodu na místo požáru ze vzdálené-
ho čerpacího stanoviště. Na  místě 
jsme sváděli boj s ohněm celou noc 
a v 9:45 jsme se vystřídali a mohli se 
vrátit zpět na svoji základnu. 

Ale zásah pokračoval dál a naše 
jednotka opět 23. dubna v 18 hodin 
vyjela na  vystřídání kolegů-hasičů 
do Rynholce, kde jsme hasili do cca 
7:00 hodin. A v době, kdy čtete tyto 
řádky, už je požár zlikvidovaný. 

Všem hasičům a  zúčastněným 
na zásahu patří ohromné DÍKY.

Tradice víkendů matek s  dětmi 
obnovena

Poslední dubnový víkend u hasičů 
patři speciální akci. Do areálu Račí-
ho hradu v Jesenici u Prahy, kde se 
už léta konají oblíbené letní dětské 
tábory, vyrazily kromě hasičských 
dětí i  jejich mámy. Vrátila se tím 
tradice, kdy nejde o tužení výkonů, 
ale o prosté: Užít si to a vzájemně se 
poznat.

Okolnosti tomu přály: Požár 
skládky na Rakovnicku hasiči zvládli 
a vydatný déšť vzal s pátkem za své. 
A tak byl před námi víkend značky 
„Ideál“.

Byly to dva dny nabité sluncem, 
volnou zábavou, stavěním osady 
v lese, ale i soutěžemi, do kterých se 
statečně zapojily i mámy.  Ta, co píše 
tohle, zbaběle ne s výmluvou, že ra-
ději stvoří pár řádků do Echa. Věřte 
ale, že zpětně ji to mrzelo, protože 
mámám to soutěžení šlo a byla při 
něm legrace.

Sbor dobrovolných hasičů Řeporyje
Vás zve na

Za získané žetonky z her a
soutěží si budou děti moci ve
stánku s odměnami vybrat
libovolnou cenu.  

Ať už budete čekat na své děti
než si zasoutěží nebo Vás
během hraní přepadne žízeň,
náš stánek bude připravený.

Od pexesa až po skok do dálky.
Vybírat si můžete z velkého množství
herních stanovišť, na kterých děti
soutěží o žetonky.

spoustu her a soutěží stánek s odměnami stánek s občerstvením

Adresa:
Hasičů 1081/3a, Řeporyje

Najdete nás:
@sdhreporyje

Kdy: Čas:
31. května 2025 od 13:00

PŘIJDTE SI S NÁMI UŽÍT ZÁBAVNÉ ODPOLEDNE!

Dorazit můžete kdykoliv (doporučujeme mezi 13-15 hod),
Celou akci pak ukončíme v 16:30. 

Budeme se na Vás těšit!

ˇ

DETSKÝ
DEN
ˇ
u hasičské zbrojnice

NA CO SE MŮŽETE TĚŠIT?

SP
O

N
ZO

ŘI
 A

KC
E:

Celkem se sešlo 26 dětí s doprovo-
dem a jeden pes. O tom, že všem bylo 
na Račím hradě dobře, nebylo třeba 
mluvit nahlas. Šlo to znát. Poděko-
vání patří dámám, které se postaraly 
nejen o  soutěže, ale také o  drobné 
výhry a mezi dětmi oblíbenou disko-
téku. Zmínit je ale nutné také pány, 
kteří zajistili dopravu autobusem 
a přípravu soutěží i aktivit (v rámci 
kterých vznikla i čarodějnice pro tra-

diční pálení na Paloučku). A pozor, 
muži především vládli v kuchyni. To, 
co nám uvařili Georg s Vildou, bylo 
naprosto vynikající. Trefit se do chutí 
dětí i  dospělých není jednoduché, 
o to víc, když jsou nás desítky. Jim 
se to povedlo. Díky moc všem, kteří 
vařili, organizovali, pomáhali nebo 
tam prostě jen byli. Bylo to fajn. Tak 
za rok zase?

-hav-
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Když rozkvete černý bez
Dříve se věřilo, že je bezový keř místem, které 
osidlují dobří duchové a víly, proto ho za dob 
našich babiček lidé sázeli v blízkosti svých 
domovů i chlévů, aby je chránil. Podívejme se 
společně na všechny dobroty, které lze z této 
léčivky vyrobit, a ukažme si, jak vám může 
být v životě nápomocná.

Květ černého bezu se používá v medicíně již 
od pradávna v mnoha různých kulturách. 
Hlavním důvodem, proč je květ černého 
bezu tak oblíbený, jsou jeho antiseptické, 
antioxidační a  protizánětlivé vlastnosti. 
Díky nim se užívá především při nachlaze-
ní, virózách a chorobách dýchacích cest či 
trávicího ústrojí. Černý bez také podporuje 
činnost ledvin, hojí pokožku, pomáhá se 
svalovými a  kloubními potížemi a  hodí 
se při detoxikaci a léčbě astmatu a alergií.

Posilující likér z květů černého bezu
Likér z  černého bezu je lahodný, hodí se 
skvěle jako aperitiv a nejlépe chutná s kost-
kou ledu.

Budete potřebovat:
25 velkých květů bezinek
2 l vody
20 g kyseliny citronové
650 g cukru krupice
1 l domácí slivovice

Postup:
Bezové květy zbavíme nečistot, ale nespr-
chujeme je. Očištěné květy pak zalijeme 
vodou s  kyselinou citronovou a  necháme 
odstát nejméně 48 hodin. Po uplynulé době 

směs přecedíme přes jemné sítko a  vmí-
cháme do ní cukr a slivovici. Mícháme tak 
dlouho, dokud se cukr nerozpustí. Poté sli-
jeme obsah do lahví a necháme jej ještě cca 
3 týdny odstát. Hotový likér uchováváme 
na tmavém a chladném místě.

Bezová zmrzlina
K létu patří domácí zmrzlina, bez ní by to 
totiž nebylo ono!

Budete potřebovat:
velkou hrst bezových květů
500 ml smetany ke šlehání
150 g třtinového cukru 
250 ml tučného mléka
5 žloutků 
2 kelímky zakysané smetany
šťávu z citronu

Postup:
Z bezových květů opatrně otrháme kvítky 
a pokusíme se na nich zachovat pyl, který 
je nositelem chuti. Kvítky dáme do  velké 
mísy a  zalijeme je smetanou, nádobu 
uzavřeme a  dáme přes noc do  ledničky. 
Druhý den smetanu z květů bezu vymačká-
me přes jemné plátýnko, přisypeme cukr, 
vlijeme mléko a opatrně směs zahřejeme. 
V  jiné  míse rozšleháme  žloutky a  za  stá-
lého prošlehávání k  nim ohřátou směs 
přilijeme – pokud bychom to udělali ob-
ráceně, žloutky se srazí. Tekutinu vlijeme 
zpět do rendlíku, opět opatrně zahříváme 
a mícháme, dokud směs trochu nezhoust-
ne. Poté ji přelijeme přes jemné sítko zpět 
do  mísy. Přidáme zakysanou smetanu, 
citronovou šťávu a  vše promícháme. 
Směs na  zmrzlinu je hotová a  můžeme ji 
dát zmrazit do  mrazáku. Musí tuhnout 
4–5 hodin a  je třeba ji každou půlhodinu 
vytáhnout a promíchat tyčovým mixérem 
– to proto, aby se rozbily ledové krystalky 
a zmrzlina byla hladká.

Bezový sirup
Tento sirup je můj oblíbený a  dělám ho 
pravidelně rok co rok. Chutná tak úžasně, 
že i když ho vždy připravím opravdu hodně, 
nikdy dlouho nevydrží. Navíc je vhodný pro 

děti, těhotné a kojící – zde akorát platí staré 
známé pravidlo: „Všeho s mírou.“ 

Budete potřebovat:
25 ks květů černého bezu
2 l převařené, vychladlé vody
25 g kyseliny citronové
2 kg cukru krupice

Postup:
Květy bezu omyjeme a bez stonků je vložíme 
do velké sklenice. Přidáme cukr a zalijeme 
vše chladnou, ale převařenou vodou. Směs 
promícháme a necháme ji 48 hodin louho-
vat, poté ji přecedíme přes jemné plátýnko 
a přidáme kyselinu citronovou, kterou ne-
cháme v sirupu rozpustit. Celá příprava pro-
bíhá zastudena. Sirup skladujeme v lednici.

Tip na lahodnou limonádu:
Do  sklenice dáme 3 polévkové lžíce siru-
pu, zalijeme jej perlivou vodou a přidáme 
kostky ledu a čerstvé jahody. To je potom 
dobrota!

Bezový ocet
Bezový ocet zředěný vodou je dobrý na osvě-
žení pleti, dá se použít i  při horečkách 
a nachlazeních, při nichž se octem potírají 
dlaně a chodidla. Pomáhá ale také při bolesti 
namožených svalů.

Jak na to?
Čerstvé nebo usušené květy vložíme do skle-
nice, zalijeme je kvalitním jablečným octem 
a necháme je macerovat za oknem3 týdny. 
Poté ocet přecedíme, nalijeme do  pěkné 
sklenice a můžeme začít s používáním.

Bezová tinktura
Bezová tinktura se používá ke kloktání bě-
hem rýmy, chřipky, bolesti zubů, dásní nebo 
jiného problému v ústní dutině. 

Budete potřebovat:
100 g čerstvých květů bezu
1 l čisté vodky

Postup:
Květy bezu vložíme do sklenice a zalijeme 
vodkou, sklenici uzavřeme a necháme směs 
1 měsíc louhovat za občasného protřepání. 
Poté tinkturu scedíme, přelijeme do tmavé 
skleničky a uchováváme v suchu a chladnu.
Užívání: 1 kávovou lžičku tinktury dáme 
do  150 ml vody a  vyplachujeme jí ústa 
třikrát až pětkrát denně. Kloktadlo si při-
pravujeme vždy nové.Knihy jsou také k zapůjčení v místní knihovně v Řeporyjích.
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OBYČEJNÁ REALITNÍ SLUŽBA, BEZ ZBYTEČNÝCH
ŘEČÍ, PLANÝCH SLIBŮ A JASNÝM VÝSLEDKEM.

NIC VÍC, NIC MÍŇ.

Martina Kachlíková
+420 724 602 160

www.martinakachlikova.cz

Bezové osvěžení
Až se v  teplých dnech budete potřebovat 
osvěžit, vyzkoušejte vodu s bezem. Kromě 
toho, že chutná výtečně, pročišťuje močový 
systém a podporuje správné trávení. Vodu 
s květy bezu můžete také použít k omývání 
nečisté pleti. 

Jak na to?
Bezové květy přidáme do  vody (na  1 l 

použijeme asi 3–5 
květů) a  necháme 
je chvíli macerovat. 
Můžeme přidat i na-
krájený citron, ale 
není to nutné.

Dita Oškerová 
www.bylinkove 

 -sneni.cz
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Názory občanů a členů zastupitelstva (články nejsou redakčně upravené a vyjadřují pouze stanovisko autorů)

Řeporyjské lavičky.
Vážení spoluobčané. Jistě jste si všichni 
všimli spousty nových laviček, které se ob-
jevily v  obci. Jistě si každý řeknete, že jsme 
se konečně dočkali něčeho pozitivního ze 
strany vedení obce. Řekněme si o  tom tedy 
podrobněji. Lavičky byly zakoupeny vedením 
obce bez výběrového řízení. Jsou celodřevěné.

Bohužel se nedají jednoduše připevnit k zemi, 
tak jak jsou všechny lavičky na veřejných mís-
tech zajištěné. To je také důvod který umožňuje 
je snadno odcizit. Protože dřevěné nohy jsou 
na některých místech položeny přímo na vlh-
kou zem, jejich životnost nebude velká. Lavička 
stojí dle sdělení vedení cca 10 000 Kč. Lavičky 
také nabízí Kaufland za 1 699 Kč. Tedy mini-

málně 5x levnější. Přitom se dají velmi snadno 
přidělat k  zemi, a  tak zajistit proti krádeži. 
Litinové nohy jsou prakticky nezničitelné.
Myslím, že takovým obchodem by se rozhodně 
měly zabývat příslušné orgány, nebo alespoň 
zastupitelstvo obce. Je to samozřejmě můj 
osobní názor.

Abrham

Vážený pane Abrhame,
Když text neotiskneme, napíšete další dva 
o tom, že jste cenzurovaný (je to pravda, 20x 
jsme uvedli proč, nikdo mimo pana Sedláře 
a  Vás neprotestoval), ty zcenzurujeme pro 
nadbytečnost a  tak pořád dokola. Když text 
otiskneme s patřičnou reakcí, bude složité tuto 
formulovat tak, aby byla zachována Vaše dů-
stojnost. Protože ale speciálně kvůli lavičkám 
obecním a lavičce v akci v Kauflandu už pár 
dnů voláte a všelijak „zlobíte“ mou administra-
tivu, osobně jsem prosadil uveřejnění výstupu 
Vaší investigace nebo chcete li Vašeho „apelu 
na občany formou osobního názoru na takový 
obchod.“
V Řeporyjích žije několik řadových policistů. 
Osobně vím o  dvou dalších, ovšem elitních 
kriminalistech. Čestně prohlašuji, že osobně do-
hlédnu na to, aby jim přistálo Echo ve schránce 
2x a Vám mailem zasílám, o koho se cumba-
jšpíl jedná, abyste si to mohl případně ověřit. 
Všechny ostatní policisty ze Řeporyjí, případně 
všechny ostatní vyšetřovatele různých orgánů 
snažně prosím, aby si Váš apel přečetli třikrát 
a zvážili, zdali by se to nemělo vyšetřit. To jistě 
učiní i „běžní“ čtenáři. A víte co? My to pošleme 
v obálce i do Stodůlek na služebnu.
Za to vše Vás prosím o jediné. Než sem pošlete 
další podobný text, zkuste proboha použít 
Google. Stačí zadat „lavičky Řeporyje“. Nic 
víc. Vezměte do ruky mobil a udělejte to teď. 
Okamžitě uvidíte mezi prvními odkazy pár 
věcí, co by mohly vaší federální kriminální 
ústřednu Abrham zajímat. Například:
- Jaké lavičky, z  čeho, kolik a  zda fakt 

„na volno“ jsem řešil na obecním Facebooku 
s občany.

- Otravoval jsem s tím opakovaně
- Po  velkém úspěchu, kdy se po  lavičkách 

zaprášilo si stěžoval pan Sedlář.
- Google vás navádí ve  třetím odkazu 

na obecní Facebook, kde 4. 12. 2024 dotazuji 
občanstvo, co si myslí o nápadu pořídit další 
lavičky. 57 reakcí, kde všude mají být, gejzír 
nápadů.

Já takové věci smím řešit zcela samostatně. 
Mám k  tomu mandát. Od  občanů. Nečekají 
ode mě zázraky, vlastně mnohdy jen nevěřícně 
zírají, co vyvádím, ale zatím mi to tolerují. Víte, 
co by mi netolerovali? Kdybych jim nakoupil 
lavičky v akci za 1600. Průměrná cena tohoto 
typu mobiliáře je 17 tisíc korun (přeposílám 
Vám hned teď měsíc zpět všechny nabídky, co 
sem chodí, zkontrolujte si to).
Doporučuji také na webu úřadu k prostudování 
směrnice pro zadávání zakázek. Abych musel 
vypisovat výběrové řízení, musel bych těch 
laviček nakoupit za tři sta tisíc. To je „divné“, 
že jsem provedl jen (v  souladu s  příslušnou 
směrnicí toto určující, zastupitelstvem určenou 
a platící tady roky) poptávkové řízení.
Toto poptávkové řízení shodou okolností 
prověřoval audit hospodaření MHMP a to jak 
v  kvartále, tak ten poslední, celoroční. Je to 
ve správě, kterou dostávají zastupitelé, dokonce 
je čtena starostou na veřejném zasedání.

Lavičky jsem nakoupil jako profesionál. Poměr 
cena/„výkon“. To se nechválím, to je moje po-
vinnost, Řeporyje si mě za to platí. Taky sestru 
a pana Roznětinského.
Nápad „rozházet“ po vesnici lavičky a nemuset 
tak řešit „pozemek“ byl nevšední, ale veřejnost 
jsem s ním seznámil předem a dostal zpětnou 
vazbu.

Víte, co mi vytkl audit? Že je nemám očíslované 
štítky. Líbilo se mu, jak jsem si poručil takovou 
vychytávku týkající se zabezpečení (nebudu 
specifikovat, ale na Facebooku je to naznačeno 
a přijde na to každý, kdo si některé lavičky po-
zorně prohlédne), které je zdražili o pár stovek 
a já tak dostal lavičku nad deset tisíc, aby byla 
krádež trestným činem.
Pane Abrhame, aby bylo úplně jasno  – my 
počítáme s tím, že dvě tři za rok někdo čmaj-
zne a bude li mít klidu na ty správné, budou 
prostě pryč. Zatím máme všech dvacet. Komu 
se to nelíbí, může na  to vyjádřit názor tady, 
v hospodě, u voleb, nebo se s tím může obrátit 

na nějaký orgán. Máme demokracii.
Protože jsem shodou okolností musel náhod-
ně zrovna tento obchod auditu dokladovat, 
můžete si u  pana tajemníka vyžádat soubor 
k nahlédnutí, pověřím ho Vám to umožnit.
Nikoho jiného to nezajímá. Nikoho tohle plýt-
vání papírem v Echu nezajímá. Prý jste poslal 
ještě něco, já to nečetl, mě to taky nezajímá.
Víte, co bude zajímat Vás a pana Sedláře, to 
je ten druhý „cenzurovaný“? Že zvažujeme 
letní speciál, dvojčíslo, odlehčené prázdninové 
čtení. Celé číslo oddychové, humor, různé za-
jímavosti, kuriozity, fóry a tak. Jsem prakticky 
rozhodnutý šoupnout tam speciální „cenzurní“ 
přílohu a nasypat tam vše, co jsme Vám a jme-
novanému kritikovi radnice neotiskli.
Víte, vy nejste zlý člověk, naopak. Myslíte to 
dobře, jste si jist, že jsem strašlivý černokněž-
ník a nikdo nevidí, co jsem za zrůdu, jen vy. 
Ale Váš kolega je podle mého jiný. On chce být 
cenzurovaný. Proto píše věci, co prostě tisknout 
nelze. Víte, kdo tohle kdysi dělal také? Já. Měl 
jsem to jako autor trošku složitější v roce 2017, 
nebudu to otevírat, je to minulost a vyříkaná. 
Ale mě vlastně vyhovovalo roztrubovat, že ne-
smím psát do Echa. Co bych to nepřiznal. Chtěl 
jsem je smést a usednout na trůn a měnit věci. 
Já vím, o co jde mému dvornímu fantomovi. 
O co jde vám, vím také. A chápu to.
Co vám nejde, tuším. A obávám se, že ne sám. 
Kriminalistika.
Dodávám osobní názor, že si tutově myslíte, že 
jsem ten váš druhý (měl být také cenzurován 
prý) článek četl a zarazil, co? Pletete se.
A  tak teď udělám něco, za  co bych měl být 
pokárán jako hlava vydavatele, jako starosta, 
jako moudrý starosta, jako novinář – dáme si 
ten druhý text.
Třeba tam bude nějaký zločin politického ve-
dení městské části, co by vyšel najevo až v tom 
letním dvojčísle (já vím, pane Abrhame, kde 
bych ho určitě nevydal). Jdeme na to. Lavičky 
máme doufám, vybavené. Kdyžtak volejte 158, 
já k tomu více nemám.

Pavel Novotný, starosta městské části.

Řeporyje a okolní obce.
Situaci v naší obci není třeba popisovat. Tu vidí 
každý na vlastní oči. Co si o nás myslí občané 
této země pozná každý, komu se nepodaří utajit 
odkud přijíždí. Jediná větší obecní investice, 
která se za  posledních šest let udála je skate-

park. Nikoho nezajímá, že slibovaná cena čtyři 
miliony přesáhla již milionů dvacet. I po letech 
užívání se děti musí spokojit s dvěma provizorní-
mi toaletami. Veškerá další hygiena žádná. Když 
začne pršet, děti musí utíkat domů, nebo na au-
tobusovou zastávku na  náměstí. Velká plocha 

vedle skateparku, kde by tohle všechno dávno 
mohlo být včetně parku třeba s  cvičebními 
prvky je pronajata vedením obce soukromníkovi 
a je trvale uzavřena. Naopak obec si pronajala 
odlehlý pozemek, kde bude budovat plochu pro 
sportovní aktivity. Kdo tam bude chodit?
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Podívejme se po okolí. Když přijíždíte do Sli-
vence, zdálky vidíte velký jeřáb. Na  tomto 
místě obec staví velké kulturní centrum, které 
bude vypadat stejně jako již hotový objekt 
s  množstvím bytů, které obec pronajímá 
potřebným. Stejně je tomu již delší dobu v Oře-
chu. V  Ořechu také nenajdete jedinou ulici 
která by nebyla krásně vyasfaltovaná a neměla 
kvalitní chodníky. Jak je tohle možné, že u nás 

to nejde? V Ořechu i ve Slivenci nenajdete žád-
né auto mimo vyhrazená a placená parkoviště. 
Podívejte se jak vypadá Řeporyjské náměstí 
a Na tržišti. Proč to nejde u nás?
Nikdy jsem nezaznamenal na jednání zastu-
pitelstva bod, zabývající se řešením dopravní 
situace v Řeporyjích. Co takhle kruhové ob-
jezdy a podchod místo semaforu. Mohl bych 
pokračovat s mnoha dalšími věcmi, ale stejně 

je to zbytečné když to nebude zveřejněno.
Těším se na letošní sedmý květen. To možná 
dojde alespoň k nějakému posunu. Ale o tom 
kdyžtak později.
Berte celé toto povídání jako sen vic jak osm-
desátiletého starce.

Abrham

Skatepark měl stát 11 milionů, slíbili jsme, že si 
vezmeme z rozpočtu tři a půl, zbytek získáme 
od developerů atd, prostě „mimo účast státu“. 
Peníze navíc. Dotace byla nakonec, myslím, pět 
milionů a stavba stála patnáct. Akorát, že mi 
dostali, co si tak pamatuji, ještě dalších sedm 
dotaci od  MHMP. Byli jsme šikovní. Sochy 
stály dalších pět. Další dotace magistrátu. Pane 
Abrhame, skatepark roku České republiky 2023 
stál i s projektovou dokumentací Řeporyje čty-
ři, čtyři a půl milionu. Vše ostatní byly účelové 
dotace, které jsme na tento projekt díky dobré 
stavební připravenosti a diplomacii dokázali 
získat. Postavili jsme to de facto za cizí prachy 
a jsem na to moc pyšný. Výtečná práce Davida 
Roznětinského a Lucie Seguin, mých tehdejších 
místostarostů, tak to prostě je. Letos máme 
v rozpočtu záchody za strašný ranec, tam se 
vyřádíte. Budou krásné. Nebojte, budeme 
je soutěžit. Je to v  rozpočtu. Jednomyslně (!) 
schváleném zastupitelstvem.
Doposud tam stát nemohly, nebyla tam KA-
NALIZACE! Proto tam platíme TOIky, proto 
jsme tam provizorně sjednali od Bubce pitnou 
vodu, uprostřed skateparku je kohoutek, 
stojí tam dvě ČISTÉ TOIky a chystáme se, než 
nás vyženou, za  miliony stavět záchody, vy 
nedostatečná hygieno ve skateparku. Zajeďte 

si do okolních skateparků umýt si ruce, napít 
se a  na  záchod. A  pak nám o  tom napište, 
jaké to tam bylo. Také jsem osobně rozkopal 
nefunkční, zbabrané pítko v parku pod poštou 
a prosadil nové, na hřbitově máme krásnou, 
čistou toaletu. Hele nejsme Beverly Hills, ale 
v Řeporyjích si ve veřejném prostoru zajdete 
na  několika místech zadarmo na  toaletu, 
napít se a mysleli jsme i na pejsky.
Pokud máte pocit, že v  Echu, či na  zastu-
pitelstvu se nemluví o  dopravě, tak žijeme 
v  paralelních vesmírech. Vy, co nechybíte 
na jediné schůzi a každé Echo pečlivě zkoumá-
te, zdali jsme vás zcenzurovali. Jednou větou: 
DOPRAVU NA  TRŽIŠTI NEREGULUJEME 
ZÁMĚRNĚ, stokrát vydiskutováno, jakékoli 
řešení kontraproduktivní i tak hledáme dál. 
Odmítám modré zóny, jeden z hlavních bodů 
mého politického programu je nebuzerování 
parkujících, protože tady parkují na  ulici 
skoro všichni. Nelze trestat hosty a  privile-
govat domácí. Lidem to vyhovuje, většině to 
vyhovuje. Až nebude, zvolí si někoho, kdo 
zjedná pořádek tam, kde já cítím, že „moji“ 
občané raději anarchii. Víte o dopravě kulový. 
Dostávám k ní nejvíce podnětů, někdy mám 
pocit, že v Echu neřeším nic jiného.

A víte vy co? Začínám mít pocit, že v tomto čísle 
neřeším nic jiného než vás. Stačilo.

Jo moment, ještě něco: ŽÁDÁME ČTENÁŘE, 
ABY NÁM DALI VĚDĚT, POKUD SE JIM 
NELÍBÍ TEN NÁPAD S CENZURNÍ PŘÍLO-
HOU LETNÍHO SPECIÁLU. NEBO NAOPAK, 
POKUD TOUŽÍ ČÍST VŠE, CO JSME PÁNŮM 
SEDLÁŘOVI A ABRHAMOVI NEOTISKLI.
Mě to přijde jako svérázný, vtipný nápad. 
Nadhled a dostání nejhloupějšího nápadu, co 
jsem jako starosta dostal. Necenzurovat Echo 
vůbec. Tato dvoustrana toho budiž důkazem. 
Dva texty o  ničem a  dvě zbytečně přepjaté 
reakce samosprávy, co na  to reagovat má. 
Nemá to tisknout. A já, tehdy nováček, neměl 
slibovat, že tisknout se bude všechno. Komu se 
tato dvoustrana nelíbila, tomu se asi nebude 
líbit letní speciál.

Samozřejmě pokud na tu přílohu věnovanou 
cenzurovaným textům, co nakonec cenzuro-
vané nebudou, neuvalíme cenzuru! Nechám to 
na vás, pište, volejte. Ale poslední slovo budu 
mít stejně já ve své cenzurně. Proč? Protože pan 
Abrham nikdy nespí. A  já se chystám koupit 
další lavičky.

Pavel Novotný – starosta městské části

PS: Pan Abrham tajuplně naznačuje těšení 
se na sedmý květen. Sedmého května mám 
soud, přesluhuji podmínku za pronásledování 
recidivisity Marka Víta. Čtvrtým rokem, pře-
stupky. Minule mi to protáhli o rok, protože 
jsem jich v podmínce nasbíral za rok devět. 
Neuhodli byste, koho se většina z nich týkala. 
Buď jsem naložil „tatrmana“ advokátovi pana 
Abrhama, neúspěšně kandidujícímu za pro-
testní hnutí v  posledních volbách, případně 
jsem urážel pana Sedláře a nejvíce jsem toho 
měl s  panem Abrhamem. Musím snést „ty 
hajzle“, co na mě řve na zastupitelstvu. Jsem 
politik, veřejně činná osoba, je to v pořádku. 
Odvětil jsem, že je „sráč“. Je to moje blbost, 
že se nechám imrvére vyprovokovat. Pracuji 
s tím na kurzu socializace. I tak jsem jich zase 
pár nasbíral. Určitě mi to o  rok prodlouží, 
ale mohou mě i  na  tři měsíce zavřít. Proto 
se kluci těší. Mám tam šest, sedm věcí. Pan 
S., Mgr.  N a  párkrát Abrham. Dokolismus. 
Kateřině Konečné jsem taky nadával, osm mě-
síců jsem nesměl řídit, prostě taková ta moje 
klasika. Pane Abrhame, byl jsem zvolen jako 
odsouzený a  znovuzvolen coby recidivista. 

Může se klidně stát, že sedmého dostanu tři 
měsíce natvrdo (tzv.  proměním podmínku) 
a  to bych musel rezignovat na  post starosty 
i  zastupitele. Jsem zastupitelem nepřetržitě 
od  roku 2010. Nesmírně si důvěry vážím 
a vždy přijmu roli, kterou mi Řeporyje určí. 
Osm let opozice, sedm let starostou. Myslím, 
že mě nezavřou. Protáhnout mi podmínku, 
dohled a pokračování kurzu socializace. Jiný 
nebudu. Mám tu dostatečně schopný koaliční 
tým, mám skvělého náhradníka, prd by se 
stalo. Kandidovat budu zase. Určitě to bude 
horší výsledek než posledně. Podělal jsem to 
s tou Aničkou Slováčkovou a navíc, kroniky 
říkají, že už budu přesluhovat. Sedm let je 
průměrná životnost zdejšího starosty nebo 
starostky. Upřímně si myslím, že příští volby 
sice těsně vyhrajeme, ale obejde mě koalice po-
ražených. Nezahořknout, pracovat v opozici, 
sloužit Řeporyjím. Mám to štěstí, že problémy 
si dělám jen sám, nepronásledují mě zatím 
žádné osudové rány. Nemyslím, že to tu mám 
pod penzí a dobře vím, že už se na mě chystají 
dravci. Je to jenom politika. Řeporyje mají dost 
kádrů a  potenciálních starostů, kteří budou 

lepší a určitě důstojnější. A ano, může to pro 
mě teoreticky skončit už v květnu. A kdyby ne, 
no tak mě sestřelí třebas za rok v těch volbách. 
Budu minimálně stále v té podmínce. A kdo ví, 
zda nebudu mít za sebou rezignaci a tři měsíce 
v lochu. O rodinu se postarám. A až si Řeporyje 
zvolí jiného, moc rád bych se vrátil tam, kde 
jsem kdysi začínal, k novinařině, té opravdové. 
Možná se o  to budu muset pokoušet dříve, 
než by se zdálo. Kdo ví. Tak to se vám snaží 
naznačit pan Abrham.

Ten, kterého před měsíce soudili v trestní věci 
a nejvíce za něj u soudu kopala jeho oběť, píše 
tyto řádky. Dopadlo to pro pana Abrhama 
dobře, to jeho nebezpečné vyhrožování bude 
jen přestupek. K  jehož projednání nedám 
souhlas. A to už by vážně pro dnešek stačilo, 
pane Abrhame. Mám práci.

Řeporyje si mě neplatí za  tlachání v  Echu 
s nesoudným kverulantem. Jo a mimochodem. 
Jestli mě zabásnout, tak máte po letní příloze 
s těmi cenzurovanými články. Amen.
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Srdečně blahopřejeme 
všem občanům, kteří v měsíci 

dubnu oslavili 
významné 

životní jubileum.
Hodně štěstí, 

pohody a hlavně 
zdraví 

do dalších let 
přeje 

MČ Praha ‑Řeporyje.

Dne 9. 4. proběhla volební Valná 
Hromada. 

V  Sokole je volební období 
vždy na tři roky. Za tři roky 
jsme dokázali spoustu věcí. 

Splnili naše plány. Zachránili jsme 
Naší sokolovnu, a oblékli ji do no-
vého, teplejšího oblečku.

V  minulém roce jsme dodělali 
fasádu na straně u Tenisu, uzavřeli 
smlouvu s  nájemcem- Standou 
Luskem, a také díky ní a díky proná-
jmu tenisových kurtů pro tenisovou 
halu se nám podařilo nezdražovat 
členům cvičícím v  Sokolovně. (Se-
tkávám se s jednotami, které vlastní 
Sokolovnu nemají, pronajímají si 
různé prostory ve  školách a  jsou 
v  podstatě zoufalí. Nevím, jestli 
si my uvědomujeme, jaké máme 
štěstí.) Zrekonstruovali jsme byt 
správce a přijali nového správce pro 
Sokolovnu.

To vše i  díky finanční podpoře 
MÚ Řeporyje.

Již pravidlem se stalo pořádání 
turnajů ve stolním tenise otevřeným 
pro veřejnost.

Hlavní změna ale nastala v  no-
hejbale. Nohejbal Sokol Řeporyje 
se dostal do 1. ligy a velmi úspěšně 
vstoupil do letošní sezony, zatím bez 
jediné porážky.

Standardně velmi úspěšné jsou 
naše gymnastky.

Na tenise se díky Zbyňkovi Jira-
sovi rozšířila výuka dětí a pořádání 
letních kempů.

Také ostatní oddíly ZTV, Volejbal, 
Beachvolejbal seznámili VH se svojí 
činností.

Duben v Sokole Hospodář Honza Březina sezná-
mil VH s hospodařením za rok 2024.

V závěru proběhla volba starono-
vého vedení Sokola.
Valná hromada zvolila:
starostu jednoty

Ing. Janu Blažkovou
místostarostu jednoty

Ing. Miroslava Jindřicha
jednatele jednoty

Petra Marka
hospodáře jednoty

Ing. Jana Březinu
další členy výboru jednoty: 

Aleše Kůnu, Lenku Macholdovou, 
Jana Šimáčka

kontrolní komisi ve složení:
Ing. Jiří Hájek, Jana Vanclová, 

Jan Fiala, Ing.Jan Hrdlička 

26. 4. proběhl turnaj ve stolním te-
nise. Hrály se dvouhry, kde statečně 
s muži bojovaly i ženy, v odpoledních 
hodinách pak smíšené a  mužské 
čtyřhry.

Jana Blažková
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Nový začátek řeporyjského 
nohejbalu na  celorepubli-
kové půdě se zatím jeví jak 

z pohádky od Josefa Čapka. Po třech 
kolech, třech odehraných sobotách 
se nově vzniklý tým usadil na  vr-
cholku piedestalu, kde se doufejme 
udrží, jak nejdéle bude moci. V prů-
měru se nohejbalový zápas hraje 
přibližně 3 hodiny.

Při své premiéře si naši nohejba-
listé poradili se soupeři z Čelákovic 
za hodinu a půl. Jednoznačná a pře-

svědčivá jízda, kterou doprovázela 
řádná divácká kulisa musela pře-
svědčit každého, že se letos bude 
pomýšlet na  ta nejvyšší umístění. 
Konečný stav zápasu 6:1. Za  další 
výhrou si svěřenci P. Cihelky museli 
zajet na  severovýchod Čech. Obec 
známá jako Peklo nad Zdobnicí na-
bídlo našim hráčům opravdu ďábel-
skou podporu domácích fanoušků, 
které nejednou museli usměrňovat 
rozhodčí i  pořadatelé. Mladý tým 
z Pekla ovšem nedokázal držet nervy 
na uzdě, a tak častokrát svými vlast-
ními chybami daroval řeporyjským 
důležité body. Kompletní sestava 
a koncentrovaný výkon přinesl na-
šim barvám další 2 drahocenné body 

do  tabulky. 18.4. se 
na  Bílý pátek kona-
lo zatím poslední 
domácí přestavení, 
ve kterém se za deš-
tivého dne muselo 
do haly. Na naše kur-
ty přijela obávaná 
rezerva modřického 
nohejbalu. Ti, kteří 
nohejbal občas nala-
dí v  televizi vědí, že 
Modřice jsou nejú-

spěšnější nohejbalový oddíl v  celé 
historii tohoto krásného, týmového 
sportu. B tým Modřic se již dlou-
há léta drží na  špici 1. ligy a  pro 
všechny je to obávaný soupeř. 18.4. 
své pověsti ovšem příliš nedostál. 
Stejně jak v  případě Čelákovic ne-
trval zápas ani dvě hodiny. Bratři 
Putíkové, Hanžl a  Ftačník se sešli 
v ideálním rozpoložení a svým sou-
peřům nenechali jediný míč zdarma. 
Jednoznačné vítězství 6:1 upevnilo 
naše vedení v  druhé nejvyšší lize. 
Poslední, s  kým se naše družstvo 
utkalo byl Zbečník. Plná tribuna 
fanoušků hnala své hráče, kteří 
strženi atmosférou předváděli proti 
našim velice dobrý a bojovný výkon. 
Téměř všechny zápasy musely být 
rozhodnuty ve  třetím setu, kde se 
ale štěstí přiklánělo na naši stranu, 

a nejen díky němu jsme po čtyřech 
odehraných kolech stále první. Ře-
poryje – Zbečník, 6:2.

Kapitán Jiří Putík komentuje 
dosavadní výsledky takto: „Musím 
říct, že jsem velice spokojený s naší 
prozatím předvedenou hrou. Je to 
ovšem stále začátek dlouhé sezony, 
kde se začne lámat chleba po prázd-
ninách v play-off. Každopádně čím 
líp se nyní v základní části umístí-
me, tím lepší postavení budeme mít 
do závěrečných bojů. Teď nám přát 
jen štěstí, ať se nikdo nezraní a kope 
nám to jak doposavad.“

Zahájení soutěže se dočkaly 
i ostatní řeporyjské celky, které hájí 
své modrobílé barvy v  pražských 
soutěžích. A  start to nebyl vůbec 
špatný. B tým si hravě poradil s vel-
mi dobře hrajícím Startem Praha 
5:2. C tým remizoval s Počernicemi 
3:3 a D tým utrpěl těsnou porážku 
od Čakovic 3:4. 

Nohejbalový oddíl válí v první lize
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Květen s Marií – ticho mezi květy    
Milí přátelé.

Když se příroda rozhojňuje do kvě-
tu a slunce nám častěji dopřává 
svou přítomnost, vstupujeme 

do měsíce května – měsíce radosti, naděje 
a také Mariina měsíce. Pro mnohé je kvě-
ten jen krásným obdobím roku, ale pro 
lidí, kteří se snaží vidět za viditelné, je to 
i hluboká výzva k duchovnímu ztišení, 
rozjímání a obnovení důvěry.

Velikonoční doba, která vrcholí slav-
ností Seslání Ducha svatého, nás vede 
od  prázdného hrobu k  plnému srdci. 
Učí nás, že smrt není konec, ale přechod. 
Naděje není iluze, ale síla, která pozvedá. 
Tato velikonoční radost pak přechází 
do května, který nám skrze Marii nabízí 
ztišení a prostor pro niterný růst.

Maria – žena ticha a důvěry
Když mluvíme o  Marii, často ji 

vnímáme jako symbol pokory, víry 
a oddanosti. Ale Maria je mnohem víc 
než statická postava na oltáři. Je to žena, 
která se uměla zastavit, naslouchat, pře-
mýšlet. Její „ano“ Bohu nebylo naivní 

nebo povrchní. 
Bylo to „ano“, 
k teré  v   sobě 
neslo odvahu 
př ijmout ne-
známé, bolest, 

ztrátu i radost – a přesto vytrvat v lásce. 
Právě v  tom může být Mariin příklad 
mimořádně aktuální pro dnešní dobu pl-
nou hluku, nejistot a přetlaku informací.

Měsíc květen je proto i  výzvou. Ne 
ke slepé zbožnosti, ale k důvěrnému roz-
hovoru – k vnitřnímu usebráni, v němž 
si připomeneme, co je skutečně důležité. 
Možná právě tady, v Mariině tichu, na-
jdeme odpověď na otázky, které nás tíží.

Ticho, které kvete
Příroda kvete v  tichu. Květy nevo-

lají o pozornost, a přesto si jí zaslouží. 
Možná bychom si měli od přírody něco 
vzít. Květen nás vybízí, abychom také 
my nechali v sobě vyrůst něco nového. 
Zkuste se na chvíli zastavit – třeba při 
ranní kávě na  balkoně, při procházce 
lesem, nebo když večer zhasnete světla. 
Nechte na povrch vystoupit jedno slovo, 
které ve vás rezonuje: vděčnost, důvěra, 
pokora, odpuštění, klid. Tato slova 
nejsou prázdná. Jsou jako semena, která 
v tichu rostou.

Malý květnový rituál
Zkuste letos v  květnu zavést jedno-

duchý zvyk – třeba každý den věnovat 
Marii jedno slovo, jednu myšlenku, jedno 
povzdechnutí. Nemusíte mluvit mnoho. 
Stačí, když budete přítomní. Můžete si 
zapálit svíčku, přečíst si krátký úryvek 

z evangelia, nebo jen v tichu spočinout. 
Mariina přítomnost není hlučná – ale je 
o to více skutečná pro ty, kdo naslouchají.

A pokud se přidáte ke společným má-
jovým pobožnostem (každou květnovou 
nedělí v  15:00 hodin v  kostele sv. Jana 
a Pavla na Krtni), zjistíte, že se v tomto 
jednoduchém mariánském kultu ukrývá 
hluboká lidská i  duchovní moudrost. 
Májové litanie nejsou jen opakováním 
slov, ale zpřítomněním vděčnosti, sou-
náležitosti a naděje.

Závěrem
Možná máme někdy pocit, že svět se 

řítí příliš rychle, že víra je slabá a že už 
nedokážeme vnímat krásu a  hloubku 
prostých věcí. Květen nám dává příle-
žitost znovu objevit, že víra roste z ma-
ličkostí – z každodenního „ano“, které 
říkáme životu navzdory jeho složitosti. 
A právě Maria je v tom naší tichou prů-
vodkyní.

Přeji vám požehnaný květen – měsíc 
květů, důvěry a  nových začátků. Ať se 
ve vašem životě rozkvete to, co je dobré, 
krásné a pravdivé.

S požehnáním,
P. Mariusz 

Kuźniar, farář

Jindřich Šimon Baar a Ořešská farnost 

V  tomto roce si připomínáme 
100. výročí úmrtí kněze a  spi-
sovatele J. Š. Baara. Proto obce, 

kde působil, a  baarovské spolky (jako 
náš Spolek Jin-
dřicha Šimona 
Baara - Ořech) 
připravily akce, 
o kterých se do-
zvíte na  webu: 
www.jindrich-
simonbaar.cz   

Baar se na-
rodil 7. 2. 1869 
K l e n č í  p o d 

Čerchovem, zemřel tamtéž 24. 10. 1925, 
tedy ve  věku 56 let. Byl katolickým 
knězem, uznávaným básníkem a spiso-
vatelem. V Ořechu působil nejdříve jako 
kaplan (1895-1897) a  pak i  jako farář 
(1909-1919).

Za  připomenutí stojí celá řada jeho 

literárních děl – selský román z jižních 
Čech Jan Cimbura, chodská trilogie 
Pani komisarka (o  Boženě Němcové 
na  Chodsku), Osmačtyřicátníci, Lůsy, 
sedmidílná sbírka Farské historky nebo 
Hanýžka a Martínek.

Připomeňme si Baara vzpomínkami 
jeho blízkých, přátel a sousedů z Ořecha 
a okolí, jak byly zaznamenány v publi-
kacích J. Š. Baar v zrcadle vzpomínek 
(1927) a Baarův památník (1926). 

První setkání s Baarem
Bylo to – tuším – v Ořechu r. 1895, kdy 

někdo rázně zaklepal na dvéře mé třídy. 
Sotva jsem odpověděl, vešel do třídy mla-
dý kněz, který se představil: „Jsem zdejší 
kaplan Baar a  mám u  vás teď hodinu. 
Prosím, dovolte mi, abych mohl vyučova-
ti.“ Po výměně několika slov jsem odešel. 
Nový velebníček se mi líbil: Hezký hoch 
kučeravých vlasů, uhlazených pohybů. 
Skřipec s  černou obrubou velice mu 

slušel. Modré oči vesele hleděly do světa. 
Brzy jsme navázali upřímné přátelství. 
Chodíval jsem do  kaplanky, kde jsme 
prožili zejména za zimních večerů pře-
krásné chvíle. Občas tam přišli též dva 
mladší učitelé z  Řeporyj, záhy zesnulý 
Václav Brož a  Josef Bareš. Mluvilo se 
hlavně o literatuře, malířství atd.

(učitel Karel Pinkas) 

Baar a jeho maminka
Baar byl rád vesel a  miloval zpěv. 

Pro tyto vlastnosti i  pro jeho bodrost 
všude ho rádi viděli. Ovšem dokud žila 
maminka, musil leckdy zabrzditi. Až 
příliš úzkostlivě dbala, aby dobré jméno 
synovo zůstalo 
bez poskvrnky. 
Jednou koupi l 
o d r o s t l e j š í m 
děvčatům pouti, 
aby se jich zbavil, 
nám také, ale jak 
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ODDÍL KOPANÉ

www.fkreporyje.cz
FK Řeporyje, z.s.

Slovo úvodem

Vážení fotbaloví příznivci, 
věříme, že jste si naplno užili 
svátky vánoční a  načerpali 

po boku svých rodin stejnou energii 
jako vkládáte při fandění řeporyj-
ským celkům. Čas plyne možná 
o fous rychleji, a tak čeká naše celky 
už jenom měsíc a půl, během kterých 
je bude čekat v průměru šest soutěž-
ních utkání.

„A“ mužstvo
S  ohledem na  nepříznivý vývoj 

v tabulce a zranění Řeporyje získaly 
ke konci březnu dvě posily, které by 
měly přinejmenším rozšířit kádr. 
Prvním z  nich je Viacheslav Soro-
katyi ze Sokola Doubravčice a  pak 
Stephen Osei Hwedieh, který by měl 
po  nabrání fyzické kondice oprášit 
svoje vzpomínky na minuty v mo-
ravskoslezském přeboru či divizi.

TJ AFK Slivenec vs. FK Řeporyje – 
13. 4. 2025 1:4 (1:1)
V  přímém souboji týmů ze spod-
ních pater tabulky se v neděli od-
poledne radovaly Řeporyje. Ačkoliv 
šly na hřišti Slivence do vedení do-
mácí, hosté ještě do poločasu srov-
nali a po změně stran zcela ovládli 
hru. Po  výhře 4:1 se tak dotáhli 
na  své soupeře v  boji o  záchranu 
v 1. A třídě skupiny B.

Zápas začal svižně a oboustranně 

bojovně. Slivenec působil v  úvodu 
jistěji a  ve  17. minutě otevřel skó-
re  – prosadil se Petr Novák, který 
zakončil pohlednou akci domácích. 
Hosty ale inkasovaný gól nepoložil. 
Naopak si začali vytvářet víc šancí, 
a přestože je dlouho držel výborný 
výkon domácího brankáře, těsně 
před přestávkou se dočkali odměny. 
V 43. minutě vyrovnal Jan Linhart 
a poslal týmy do kabin za stavu 1:1.

Úvod druhého poločasu patřil 
hostům, kteří začali výrazně tla-
čit na  domácí obranu. A  tlak brzy 
přinesl ovoce – v 53. minutě poslal 
Řeporyje do  vedení Ivan Pánek. 
Tentýž hráč se zapsal do  střelecké 
listiny i v 71. minutě a dvougólovým 
rozdílem už Řeporyje držely zápas 
pevně ve svých rukou.

Domácí se snažili najít odpověď, 
ale do  větších šancí se nedostávali 
a  obrana hostí si dokázala poradit 
i s několika nebezpečnými situace-
mi. Naopak v 86. minutě definitivně 
rozhodl Jan Bartůněk, který uzavřel 
skóre na konečných 1:4.

Řeporyje si připsaly mimořádně 
důležitou výhru, která je v  tabulce 
1. A třídy skupiny B přiblížila právě 
k AFK Slivenec. Boj o záchranu bude 
pokračovat i  v  dalších kolech, ale 
výkon z tohoto utkání může hostům 
dodat klíčové sebevědomí do rozho-
dujících jarních bitev.
Martin Vališ - trenér: Dnes těžký 
zápas, hlavně na psychiku. První po-
ločas byl vyrovnaný a asi zaslouženě 
skončil remízou. Hlavní roli sehráli 
brankáři obou týmů, i když jsme si 
vytvořili šance – možná i víc než do-
mácí. Důležité bylo naše vyrovnání 
těsně před poločasem. Druhý poločas 
zlomil gól na  2:1 po  našem tlaku 
na domácí obranu. Do té doby byla 

hra opatrnější. Od té chvíle jsme byli 
nebezpečnější a přidali další branky. 
Domácí měli pár nebezpečných situ-
ací, ale nic vážného, s  čím bychom 
si neporadili. Dnes opět velmi dobrý 
týmový výkon.

FK Řeporyje vs. TJ Sokol Cholupice 
- 19. 4. 2025 4:2 (1:1)
Velikonoční Bílá sobota přinesla 
v  17  hodin na  řeporyjském hřišti 
strhující bitvu. Domácí FK Řepo-
ryje, bojující o záchranu, přetlačil 
deváté Cholupice 4:2, a  to přede-
vším díky houževnatému výkonu 
a velkému obratu ve druhém polo-
čase. Hrdinou se stal kapitán Ivan 
Pánek, který třemi  góly rozhodl 
o třech bodech.

Domácí nezačali dobře a už v prv-
ní minutě mohli inkasovat. Trenér 
Martin Vališ připustil, že úvod nebyl 
ideální: „Začátek nebyl úplně ideální 
a hned v první minutě jsme mohli 
prohrávat.“

Hrozba se naplnila ve 19. minutě, 
kdy se prosadil Jiří Sláma a  poslal 
Cholupice do  vedení  – 0:1. Hosté 
byli v tu chvíli na koni, Řeporyje se 
z brzké rány chvíli vzpamatovávaly. 
„Chvíli trvalo, než jsme to hodili 
za hlavu, ale povedlo se,“ komentoval 
Vališ.

Domácí se postupně dostávali 
do  tempa a  začali být nebezpeční. 
Odměnou jim byla branka v nasta-
veném čase první půle – Ivan Pánek 
vyrovnal na  1:1 a  vrátil svůj tým 
zpět do  hry těsně před odchodem 
do šaten.

Druhý poločas začal opět aktiv-
něji hostující tým, ale domácí brzy 
převzali iniciativu. V  61. minutě 
se po  rohovém kopu trefil Roman 
Graf a Řeporyje šly do vedení – 2:1. 

o tom uslyšela jeho „drahá máma“, po-
plašila se: „Aby se toho někdo nechytil 
a nenadělal klepů! Buď, Henryku, opatr-
ný!“ Zasmál se: „Ale, mámo, vždyť jsem 
koupil všem stejně velké perníkové srdce, 
tož nemůže jedna na druhou žárlit.

(Marie Soukupová)

Při opravě fary brali si zedníci domů 
kousky dříví a  podobné věci, jak se to 
dělá na stavbách obyčejně. Máma tohle 

ovšem nemohla viděti a  bránila tomu 
někdy dost energicky. Syn jí domlouval: 
„Mámo, mlčte, roznesou vás po vsi.“ Ale 
máma ho okřikla (jak mi sám povídal): 
„Mlč, kluku, ty tomu nerozumíš.

(Josef Plesnivý)

Za dětských let šla jsem každého dne 
na roráty, bylo to pro mne tak poetické! 
Jednou jsme marně čekaly, přijde-li pan 
farář. Konečně přišla Baarova matka 

a povídal: „Děti, díte demu, chlapec ne-
chce stávať, roráty neburou“ Baar dlouho 
do noci tehdy pracoval a nechtělo se mu 
vstávati. Matka byla rázem rozhodnuta.

(Jarmila Sojková ze Zbuzan)
 

Mgr. Hana Fuková,  
členka Spolku Jindřicha 

Šimona Baara - Ořech
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Rozlosování zápasů FK Řeporyje - jaro 2025
Den Datum Hodina Soupeř podzim
So 10. 5. 10.15 Braník - Řeporyje „A“ 0:0 Tráva

So 10. 5. 17.00 Sokol Lipence „B“ - Řeporyje „B“ 1:8 Tráva

So 17. 5. 17.00 Řeporyje „A“ - Střešovice 1911 „B“ 1:2 Tráva

Ne 18. 5. 17.00 Řeporyje „B“ - Nebušice „B“ 3:1 Tráva

So 24. 5. 17.00 Řeporyje „A“ - Radotín 1:1 Tráva

So 24. 5. 17.00 Slivenec „B“ - Řeporyje „B“ 0:1 Tráva

So 31. 5. 15.00 Prague Raptors - Řeporyje „A“ 6:1 Zličín-
-UMT

Ne 1. 6. 17.00 Řeporyje „B“ - Slavoj Suchdol 2:2 Tráva

So 7. 6. 17.00 Řeporyje „A“ - Modřany 1:2 Tráva

Ne 8. 6. 17.00 Řeporyje „B“ Střešovice 1911 „C“ 1:5 Tráva

So 14. 6. 17.00 Uhelné sklady - Řeporyje „A“ 2:2 Tráva

Ne 15. 6. 17.00 Řeporyje „B“ - Zbraslav „B“ 0:2 Tráva

Muži A - A2B - 13 M-1.A/B
 1. SC Olympia Radotín 24 15 6 3 53:32 51
 2. Prague Raptors FC 24 15 4 5 63:27 49
 3. FK Zlíchov 1914 24 12 6 6 63:47 42
 4. ABC Braník fotbal 23 11 7 5 79:50 40
 5. Mezin. Svaz Mládeže 23 12 4 7 47:32 40
 6. FC Přední Kopanina „B“ 24 11 4 9 51:47 37
 7. FK Meteor Praha VIII „B“ 24 11 2 11 45:52 35
 8. SK Střešovice 1911 „B“ 23 10 3 10 48:53 33
 9. SK Zbraslav 23 9 4 10 43:47 31
 10. TJ Sokol Cholupice 24 8 6 10 49:42 30
 11. FK Řeporyje 24 8 5 11 52:52 29
 12. TJ AFK Slivenec 24 8 4 12 52:69 28
 13. TJ Březiněves 24 7 6 11 48:64 27
 14. SK Uhelné sklady Praha 24 7 5 12 54:64 26
 15. SK Modřany 24 6 8 10 38:48 26
 16. FC Nebušice 24 1 4 19 22:81 7

Muži B - A4A - 21 M-2/A
 1. SK Modřany „B“ 15 13 2 0 59:17 41
 2. SK Střešovice 1911 „C“ 16 13 1 2 75:19 40
 3. SK Zbraslav „B“ 16 11 1 4 63:42 34
 4. TJ Slavoj Suchdol 15 9 3 3 44:24 30
 5. FK Řeporyje „B“ 16 7 4 5 40:26 25
 6. TJ Sokol Řepy 15 7 2 6 42:30 23
 7. TJ Sokol Lipence „B“ 16 6 2 8 30:49 20
 8. TJ Sokol Cholupice „B“ 16 6 0 10 34:50 18
 9. TJ AFK Slivenec „B“ 16 4 3 9 20:28 15
 10. TJ Sokol Stodůlky „C“ 16 3 2 11 28:63 11
 11. TJ TOČNÁ 16 3 0 13 18:64 9
 12. FC Nebušice „B“ 15 2 0 13 19:60 6

Dorost - C3A - 33 D-1/B
 1. Mezin. Svaz Mládeže 20 17 3 0 142:23 54
 2. FK Dukla Jižní Město 20 16 1 3 115:31 49
 3. SK Třeboradice 20 15 0 5 69:40 45
 4. SC Xaverov H. Počer. „B“ 20 13 2 5 80:45 41
 5. TJ Slovan Bohnice 20 12 2 6 58:38 38
 6. Ambassadors FC Praha 20 10 2 8 62:56 32
 7. SK Aritma Praha „B“ 20 9 2 9 67:59 29
 8. FK Klánovice 20 8 1 11 68:76 25
 9. SK Junior Praha 1960, 20 7 2 11 52:74 23
 10. TJ Kyje Praha 14 20 6 3 11 42:82 21
 11. FK Union Strašnice 20 5 2 13 29:77 17
 12. FK Řeporyje 20 4 0 16 47:89 12
 13. TJ Sokol Troja 20 4 0 16 20:117 12
 14. SK ČECHIE SMÍCHOV 20 2 4 14 47:91 10

Starší žáci - E2B - 53 SŽ-1.A/B
 1. AFK Slavoj Podolí Praha 17 15 0 2 118:13 45
 2. TJ Slovan Bohnice 16 13 1 2 52:14 40
 3. Spolek TJ SKy Satalice 17 13 0 4 99:32 39
 4. FK Řeporyje 16 10 0 6 51:34 30
 5. TJ Sokol Řepy 16 9 2 5 46:37 29
 6. FK FC Zličín 16 8 1 7 52:44 25
 7. „Fotb. akademie Praha“ 15 7 1 7 38:48 22
 8. ABC Braník fotbal „C“ 15 6 2 7 50:48 20
 9. SC Olympia Radotín 16 3 2 11 24:59 11
 10. SK Ďáblice „B“ 16 3 0 13 23:80 9
 11. SK Třeboradice 16 2 1 13 35:98 7
 12. TJ Sokol Stodůlky „B“ 16 2 0 14 24:105 6

Mladší žáci - F4D - 67 MŽ-2/D
 1. SK Střešovice 1911 „C“ 16 12 3 1 121:43 39
 2. SK Modřany „B“ 16 11 2 3 73:34 35
 3. FC Uhelné sklady Praha 16 10 2 4 90:38 32
 4. SC Olympia Radotín 16 10 0 6 99:62 30
 5. FK Řeporyje 16 9 1 6 84:50 28
 6. TJ Sokol Lochkov 16 8 2 6 65:56 26
 7. TJ Sokol Bílá Hora 16 7 0 9 33:58 21
 8. FC Nebušice 16 6 1 9 43:64 19
 9. TJ AFK Slivenec 16 5 1 10 69:85 16
 10. TJ Sokol Řepy „B“ 16 4 3 9 54:70 15
 11. 1. FC BARRANDOV 16 3 2 11 41:111 11
 12. SK Třeboradice 16 2 1 13 27:128 7

„Po  rohovém kopu jsme se dostali 
do vedení. Po něm jsme měli 2 tutové 
šance odskočit na 3:1, ale nedali jsme 
a soupeř trestal,“ litoval promarně-
ných příležitostí trenér Vališ.

A  měl proč. V  75. minutě totiž 
z nenápadné střely srovnal opět Jiří 
Sláma a bylo to 2:2.

Řeporyje se ale nepoložily. V 80. 
minutě rozhodl o dalším zvratu Ivan 
Pánek, který proměnil pokutový 
kop – 3:2. Kapitán tím ukázal nejen 
pevné nervy, ale i  vůli dovést tým 
k vítězství.

O sedm minut později pak sám za-
vršil skvělý výkon gólem na 4:2 a ko-
runoval tak svůj večer třetí trefou.

FK Řeporyje si po obratu připsaly 
nesmírně důležité tři body v  boji 
o záchranu a potvrdily, že doma se 
s nimi musí počítat. Trenér Martin 
Vališ nešetřil chválou: „Velký kredit 
celému týmu, který nepřestal věřit 
a bojovat.“

Před stopadesáti diváky předvedli 
Řeporyjští velké srdce a  dokázali 
zlomit soupeře, který dvakrát vedl. 
Zápas se proměnil v dramatické ve-
likonoční představení, jehož hlavní 
hvězdou byl bezesporu kapitán Ivan 
Pánek. Ten tým nejen držel, ale dvě-
ma zásahy dotlačil k vítězství, které 
může mít na konci sezóny klíčovou 
hodnotu.
Martin Vališ - trenér: Další důležitý 
zápas, který jsme zvládli, i když začá-
tek nebyl úplně ideální a hned v první 
minutě jsme mohli prohrávat. Poté 
se hra vyrovnala a  začali jsme být 

nebezpeční i  my. Bohužel po  jedné 
chybě jsme inkasovali a dostali jsme 
hosty na koně. Chvíli trvalo než jsme 
to hodili za hlavu, ale povedlo se, měli 
jsme více ze hry a v nastaveném čase 
se nám podařilo vyrovnat. Začátek 
2. půle byl nebezpečnější soupeř, start 
byl od nás vlažnější. Postupem času 
jsme opět převzali otěže my a po ro-
hovém kopu jsme se dostali do vedení. 
Po něm jsme měli 2 tutové šance od-
skočit na 3:1, ale nedali jsme a soupeř 
trestal z nenápadné střely. Začínalo se 
od začátku, ale ani to kluky nezlomilo 
a šli za vítězstvím, které jsme dokázali 
2 brankami překlopit na naší stranu. 
Velký kredit celému týmu, který ne-
přestal věřit a bojovat.

Pozvánka na Valnou hromadu FK 
Řeporyje

V sobotu 17. 5. 2025 se bude v Hos-
podě Na Hřišti konat Valná hromada 
řeporyjského fotbalu, během níž do-
jde k obeznámení s aktuálním děním 
v  klubu v  souvislosti s  plánovanou 
modernizací areálu a  sportovními 
výsledky, hospodařením klubu, 
představení budoucích sportovních 
a  mimosportovních cílů a  v  nepo-
slední řadě volba výkonného výboru.

Žádáme všechny hráče a  členy 
o jejich účast vzhledem k důležitosti 
této Valné Hromady. Občerstvení 
bude pro všechny zúčastněné zajiš-
těno.

Těšíme se na Vás!
Petr Vosmík ml. 

místopředsedaFK
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REALITNÍ AGENTURA
Šolo spol. s r. o.

Šolc REALITY s. r. o.
Specialisté na Prahu 5 a 6

Patočkova 1953/45, Praha 6
Tel.: 602 361 733, 602 611 205 • e-mail: info@solork.cz

www.solork.cz

   Prodáme i pronajmeme Vaši nemovitost
 Vykoupíme Vaši nemovitost

 Již 30 let na trhu
 Tradice a spolehlivost

Jsme tu pro vás
každý všední den.

PO - PÁ
9-17 hod.

Řeporyjské nám. 16
Praha 5-Řeporyje

Restaurace
ŘEPORYJSKÁ
SOKOLOVNA

Jáchymovská 613/1, Řeporyje
www.reporyjskasokolovna.cz

Konopova 431/6    Praha 5-Řeporyje    Tel.: 603 167 905, 251 626 607
info@tiskpip.cz  www.tiskpip.cz

Otevřeno    Po–Čt   8–12   13–18      Pá   8–12   13–17

DIGITÁLNÍ TISK • KOPÍROVÁNÍ 
KROUŽKOVÁ VAZBA • RAZÍTKA 
OFSETOVÝ TISK • LAMINOVÁNÍ
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